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Mercator
V Mercatorju združujemo najboljše!
Da bi to načelo res držalo, se v Mercator
Dolenjski zelo trudimo postati trgovec po
merilu potrošnika!
Jedro družbe Mercator Dolenjska so sprva
sestavljali profitni centri z območja Novega
mesta, Trebnjega in Metlike, pred dobrim
letom in pol pa sta se družbi priključila_še
profitna centra iz Krškega in Sevnice. Letos
se pa s Posavjem trgovina d.d. Brežice
pogovarjamo o skupnem sodelovanju.
S tern postaja Mercator Dolenjska d.d.
največje trgovsko podjetje na Dolenjskem,
Beli krajini in Posavju!
Uspešnost družbe je posledica konkurenčne
cenovne politike z razvojem lastne trgovske z
širitvijo izdelkov s trajno nizko ceno in seveda
privlačnih prodajnih akcijah.
Prav tako smo v Mercatorju že lani začeli
z intenzivnim vlaganjem v izgradnjo sodobnih
centrov in hipermarketov ter prenovo obstoje
maloprodajnih enot. Mercatorjevemu centru \
Novem mestu se bo še letos pridružil prodajn
center v Metliki in naslednje leto hipermarket
v Brežicah!
V Mercatorju združujemo najboljše za Vas!

t50let v .
Nkercatorzaruzujetno najvoljse

Nadaljevanje na
8. strani



ObzorniK TRETJA

KAKO BI
VKR$KEM PRIČAKALI

NOVO LETO

Če bi sodili po odzivu na v 21. šte-
vilki objavljeno anketo, je Krča-
nom, v nasprotju z mnogimi dru-
gimi v Sloveniji in po svetu, kaj ma-
lo mar, kako in kje bodo pričakali
novo leto. Seveda je resnica ne-
koliko drugačna, saj pestro doga-
janje okoli priprav na silvestrova-
nje v Krškem, kaže, da se nam
obeta marsikaj razburljivega. Kak-
šno pa bo zadnje silvestrovanje v
tem tisočletju, bomo tako ali tako
lahko (še) videli.

Potem ko je župan Bogovič takoj
po počitnicah, tudi na prigovarja-
nje nekaterih organizacij in posa-
meznikov, sklical prvi delovni ses-
tanek, je bilo dogovorjeno, da se
vse dosedanje vsebine prazničnih
decembrov ohranijo, zadnji dan v
letu pa naj bi pripravili prireditev,
ki bi bila osrednja v občini, morda
tudi v regiji. Že ob zaključku ses-
tanka pa je predstavnik KS Krško
napovedal, da tako gladko ven-
darle ne bo šlo, saj imajo "oni" že
svoje načrte. Kot se je izkazalo, je
bit ta prvi sestanek"nepotreben",
saj je neka "ekipa" preizkušenih
veteranov očitno vzela stvari v
svoje, "lokalne" roke, da bi poka-
zala še pred prihodnjim (volilnim?)
letom, kako se tej reči streže. Obe-
ta se nam torej dobra veselica,
medtem ko bo, po zdaj znanih po-
datkih, odpadlo dogajanje v sta-
rem Krškem, a tudi koncept osred-
njega regijskega dogodka. Med-
tem so svoje prireditve že napo-
vedali tudi v drugih krajevnih
skupnostih. Očitno se je v mestu
zopet vnel boj za "točke", vendar
se je bati, da jih bo za vse zainte-
resirane zmanjkalo. To bi lahko
imelo daljnosežne posledice za že
tako "raztrojeno" mesto, o kate-
rem mnogi dvomijo, ali ga je (še)
mogoče združiti s samo enim mos-
tom, potem ko je drugi očitno pa-
del v vodo tudi zaradi borbe za
"zasluge".

A na našo (ne)srečo smo lahko
ponekod prebrali, da se bo novo
tisočletje v resnici začelo šele z
letom 2001...

^POSAVJE V ZNAMENJlT^
-_TRGANJA IN OBIRANJA^

Krški župan je s prvim dnem v mesecu oktobru tako rekoč »odprkc
sezono trgatve v Posavju.V vinograd Martina Okrogarja nad Velikim
Kamnom je povabil domala vso krško gospodarsko in tudi politično
smetano. Simbolične trgatve se je udeležila tudi veleposlanica repu-
blike Češke v Sloveniji, s katero sta ob tej priložnosti tudi odprla
700-metrski odsek preplastene ceste (na sliki zgoraj). Dober teden
kasneje sta se v sevniški občini, na kmetiji Cirila Brečka, ki se ukvarja
z intenzivno pridelavo sadja, mudila slovenski predsednik Milan Kučan
in (nekdanja) primadona zabavnoglasbene scene Helena Blagne. Pri
obiranju jabolk sta bila več kot spretna, saj sta nabrala vsak med 15
in 17 gajbic jabolk, jih kasneje v hladilnici bprala in kakor se spodobi,
tudi zmlela za most oziroma jabolčnik. Nekaj dni kasneje je krška
Kmečka zadruga na trgatev na Sremič povabila kolegij Poslovnega
sistema Mercator... Seveda, trgali in obirali s(m)o na različnih krajih
in na različnih nivojih. Ce se ob tem že ni sklenil kakšen donosen
posel, lahko vsaj pričakujemo, da bo zato posavsko sadje, posebej pa
jabolka in grozdje, dosegalo višje odkupne cene.... (B.M.)

Pevka Helena in predsednik Milan...

...župan janc in direktorica Marjana.

IZ VSEBINE 23. ŠTEVILKE:
str. 5 str. 20
NOV REZALNI STROJ V VIPAP-u POSAVSKI GASILCI NA BREGAH
str. 6 str. 21
PRAZNIK OBČINE BREŽICE NAJMLAJŠI HARMONIKAR GREGOR
str. II do 17 str. 25
INFORMACIJE OBČINE KRŠKO VODJE POLIClßKIH OKOLIŠEV
str. 19
PETJE NE POZNA
MEJA
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Na obisku
pri Frideriku

in Veroniki
KRŠKO, 16.10. - V Iepem
sončnem popoldnevu se je v
soboto kakšnih sto Krčanov
in drugih ljubiteljev narave in
preteklosti podalo na prvi
pohod po obnovljeni poti na
stari krški grad. Pot so
ponovno uredili in očistili ga-
silci Prostovoljnega gasilske-
ga društva Krško v sodelo-
vanju s Podjetniškim cen-
trom, Krajevno skupnostjo
Krško, sponzorji in drugimi.

Članice Društva kmetic so za
obiskovalce po stari slovans-
ki navadi pripravile dobrodo-
šlico: kruh in sol. Na vzpetini
nad Krškim, kjer je včasih stal
grad, je pohodnike pozdravil
prekrasen pogled na stari del
mesta Krško. Friderik Celjski
in Veronika Deseniška pa sta
jih za nekaj trenutkov pope-
ljala v preteklost. Ob zvokih
srednjeveške glasbe si je mar-
sikdo obljubil, da se bo v pri-
hodnje še večkrat odpravil na
obisk Friderika in Veronike.
Obiščite ju tudi Vi!

qp Sonja Mrgole

NOVI PROSTORI
ZA POSAVSKE LOVCE

Lovske družine Posavja združu-
jejo 1200 članov, s svojo dejav-
nostjo pa spadajo med tiste
organizacije, ki v Posavju že
konkretno in uspešno so-
delujejo vrsto let. To se je potr-
dilo tudi v torek, 12. oktobra
1999, ko so na Cesti krških žr-
tev 23 v Krškem odprli nove po-
slovne prostore Lovske zveze
Posavja.

Kot je poudaril predsednik zve-
ze Anton Podgoršek, je bil to za
posavske lovce prazničen dan,
saj pomeni pridobitev vecjih in
ustreznejših, predvsem pa so-
dobno opremljenih prostorov,
novo priložnost za izboljšanje
delovanja in sodelovanja lovs-
kih družin. Ne glede na to, da
je lovcem mesto v naravi, so-
dobno komuniciranje zahteva
tudi računalniško opremljeno-
st, ki jo bodo skušali posavski
lovci postopoma uvesti za vse
lovske družine. Ob tej priložno-
sti se je vodstvo zveze zahvalilo
Alojzu Arku (na sliki prvi z
desne) za 30-letno tajniško

delo, to dolžnost pa bo odslej
opravljal Miloš Brinovec. Sveča-
ne otvoritve so se poleg stare-
sin udeležili tudi predsednik 10
LZS Milan Jenčič, župana Krš-
kega in Sevnice - Franci Bogo-
vie ter Kristijan Jane in tajnik
obdne Brežice Ferdo Pinterič.

B. M.

99 LET MARIJE RIHELJIZ GRŽEČEVASI
Teta Mica Rihelj se je rodila v Gržeči vasi v številni kmečki družini. Zelo rada je
kuhala in delala na kmetiji. V mladosti je skrbela za onemoglega strica, pozneje
tudi za teto. Svoje družine si ni ustvarila, premoženje pa je zaupala nečakinji Mimi
Urbane in njeni družini. Mnogo let živijo skupaj v lepo obnovljeni nisi. Leta starosti
so jo priklenila na posteljo, zapustil jo je sluh.Teto Mici ga. Mimi skrbno neguje,
pomagajo tudi ostali člani družine. Svoj visoki jubilej je doživela 2l.septembra
letos. Prišli so ji čestitat krški župan Franci Bogovič, sekretarka Območnega
združenja Rdečega križa Krško Marta Bosina, predsednik sveta KS Veliki Podlog
Franci Nečemer, predsednica KO RK Veliki Podlog Štefka Lavrenčič in aktivistki
KO RK Veliki Milena Vodopivec in Mimi Urbane. Ob odhodu smo zaželeli zdravja
vsem, da se bomo srečali drugo leto ob 100 - letnici. (RKS KO Veliki Podlog)

ZZZS OE Krško

Ob dnevu starejših
Na četrto sejo Območnega sveta ZZZS

. OE Krško so povabili poleg članov sveta
tudi sekretarje za družbene dejavnosti,
direktorje Centrov za socialno delo,
doma starejših občanov in predsednike
društev upokojencev iz posavskih
občin, saj so največ časa posvetili
obeležitvi Svetovnega dneva starejših,
ki je bil I. oktobra. Diretor zavoda dr.
Stanislav Cuber je v zvezi s tern poudaril,
da zavod v okviru svoje dejavnosti s
starejšimi sodeluje tako kot z vsemi
drugimi občani, morda lahko nekoliko
več nudi v smislu informiranja in
svetovanja, ki ga starejši namerno ali
zgolj slučajno iščejo pri njih. Zavod ne
smatra starejših kot skupine, ki mu

prinaša večje stroške in rizike, pač pa
jim namenja posebno pozornost in jim
namerava pripravljati posebne progra-
me. Direktorica krškega centra za so-
cialno delo Marjana Sečen je predstavila
tri glavne oblike dejavnosti, s katerimi
pomagajo zlasti starejšim, in sicer: sku-
pine za samopomoč, pomoč na domu
in prostovoljstvo. Zlasti slednjega je pri
nas še zelo malo v primerjavi z razvi-
tejšim svetom, potreb pa je vse več.
Zato se bo morala srednja generacija
bolj vključevati v skrb za starejše. O
pomoči na domu je govorila tudi Vlasta
Zupančič z občine Krško, ki je zagoto-
vila nadaljnje sodelovanje občine pri tej
dejavnosti, žal pa so potrebe večje, kot
jih je možno zagotavljati. V nadaljevanju
seje je dr. Stanislav Cuber predstavil

projektVzajemne.nove družbe oziroma
zavoda za potrebe prostovoljnega
zdravstvenega zavarovanja (več o tem
na str. 23), pri čemer je ostro kritiziral
tiste politike, ki delujejo v interesu oz-
kih interesov posameznikov ali manjših
skupin, ne gre jim pa za interese vseh
državljanov.

V zvezi s projektom uvajanja kartice
zdravstvenega zavarovanja je dr. Čuber
povedal, da je le-ta prav te dni v po-
skusnem uvajanju na področju Novega
mesta, zatem pa bodo sledila tudi ostala
območja. Sedanje zdravstvene knjižice
naj bi veljale še približno eno leto, pred-
vidoma do 30. septembra 2000, ko bo-
do njihovo vlogo v celoti prevzele kar-
tice, s katerimi smo začeli prav v Posavju.
Menil je tudi, da projekt ni bil dovolj

izkoriščen za promocijo Posavja kot re-
gije, kakor tudi ni zadovoljen s premalo

izkoriščenostjo možnosti drugih zapisov
na kartici. Opozoril je na nedavni obisk
skupine tujih strokovnjakov, ki so si prišli
v Posavje pogledat, kako deluje kartični
sistem, medtem ko najbolj glasnih
kritikov iz slovenskih logov doslej še ni
bilo. (S.M.)

Na Turistični borzi
tudi turistična

ponudba občine
Krško

V petek, 8.10.1999, je v mari-
borskem hotelu Habakuk po-
tekalaTuristična borza pod na-
slovom "Slovenian Incoming
Workshop 1999", ki jo je tudi
letos organiziral Center za
promocijo turizma Slovenije.
Udeležilo se je je več kot 150
tujih in domačih organizator-
jev potovanj.turističnih agencij
in turističnih ponudnikov.
Turistično ponudbo bčine Krško je

naTuristični borzi zastopal Podjet-

niški center Krško.Večina tujih pred-

stavnikov se je ob imenu Krško naj-

prej spomnila na nuklearko. Da lah-

ko v občini Krško ponudimo kaj tu-

ristom zanimivega, ni pomislil nihče.

Sele po daljšem pogovoru so spo-

znali, da imamo veliko ogleda vred-

nih naravnih in kulturno zgodovin-

skih znamenitosti. Ko pa so videli

še fotografije, so bili prepričani, da

imamo kaj ponuditi še tako zahtev-

nim turistom. Izkazalo se je, da lahko

v krški občini vsakdo najde nekaj

zase. Nad ponudbo in potenciali so

se navduševali tako"prodajalci" kul-

ture.zgodovine in umetnosti.kot tu-

di tisti.ki v svojih katalogih ponujajo

sport in naravo. Brez kulinarike, vi-

na in dobre gostinske ponudbe, ki

je pri nas ne manjka, pa ne gre ne

pri enih ne pri drugih.

Glede na število kontaktov na tu-

ristični borzi si lahko v prihodnjem

letu obetamo kar nekaj turistov,

vendar brez trdega dela, sodelovanja

in enotnega nastopa na trgu ne bo

šlo. Kot že mnogokrat do sedaj se

je izkazalo, da je poleg kvalitete naj-

pomembneje, da turisti dobijo vse

informacije, rezervacije ter vodnika

na enem mestu.

Sonja Mrgole
I i
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60 let proizvodnje v tovarni celuloze in papirja

ZAGON NOVEGA REZALNEGA
STROJA - VIŠJA KAKOVOST

RAZREZA, BOLJŠE TRŽENJE

Veleposlaxiici republike Češke in Nemčije v Sloveniji (na
sliki desno) sta 23. septembra v tovarni Vipap Videm
prerezali slavnostni trak za zagon novega prečno
rezalnega stroja - PRS 5, s katerim v podjetju nadomeščajo
štiri starejše stroje za rezanje papirja v pole.

Nov prečno rezalni stroj, ki sodi med najsodobnejšo tovrstno opremo
na svetu, bo omogočal kakovostnejši razrez, z njim pa bodo lahko
dnevno razrezali 180 ton papirja pri hitrosti 400 metrov na minuto
(dosedanja kapaciteta razreza na štirih strojih je znašala 60 ton na
dan). Vrednost stroja oz. celotne investicije, ki vključuje tudi tran-
sportno in pakimo linijo, znaša 7,5 mio DEM. V tovarni pričakujejo,
da bo stroj polno obratovanje dosegel še v tern mesecu, papir, ki bo
razrezan na tej novi liniji, pa bo namenjen tako slovenskim kot
evropskim kupcem. Na podlagi izračunov naj bi se investicija
povmila v obdobju treh let, po zagotovilih vodstva Vipap Vidma pa
bodo višek 30 delavcev, ki so do sedaj delali v tern obratu,
prerazporedili na druga delovna mesta znotraj tovame.

Z slavnostnim dogodkom so v tovarni obeležili tudi visok jubilej
tovame, saj obratuje kot pomemben proizvajalec celuloze in papirja
v našem prostoru že polnih 60 let. Kakor je ob otvoritvi povedal
predsednik uprave in izvršilni direktor Oldrich Kettner, nov rezalni
stroj ni pomembna pridobitev le za tovamo, temveč tudi za občino
Krško in ves posavski prostor, saj pomeni korak več k stabilizaciji,
ohranitvi in posodobitvi podjetja.

Bojana Mavsar

POSAVJE V SLIKI IN BESEDI * POSAVJE V SLIKI IN BESEDI
Nevsakdanje preživljanje nedeljskega popoldneva
" O D L O Č E N UDAREC ' N A . :CU"

Ko smo že mislili, da so vojaki (na sliki)
v nedeljskem popoldnevu pribežali iz
cerkljanskega letališča, kjer je potekala
vaja enot letalstva in zračne obrambe
slovenske vojske in nizozemskih
oboroženih sil pod naslovom
ODLOČEN UDAREC 99, na Sremič po
malo oddiha in miru, smo ugotovili, da
se je pravzaprav deset pri jatel jev
odzvalo na eno izmed razvedrilnih
ponudb, ki jih organizirajo pri Gostišču
Tri Lučke.

Tokrat so pripravil i za sproščanje
adrenalina "barvne kroglice" ali "Paint
ball", kakor se imenuje iz Amerike
prenesena igra, ki pa je v naših krajih še
dokaj redka. Torej, nedaleč stran od
Cerkelj ob Krki, sta si na sremiškem

poligonu zadali"odločen udarec" dve
ekipi, seveda z vso vojaško in
varovalno opremo, ki sodi zraven.
Resda je nekoliko zaropotalo, a manj
od klopotcev, ki se te dni na vso moč
vrtijo na hribu nad Krškim, ki je znano
predvsem po vinskih trtah. Razen
tega, da so bili mirnodobni borci
popacani z barvo od pet pa do glave,
ki je izdajalsko pokazala, kolikokrat
je posameznik"padel" pod zadetkom,
ki se ob dotiku razlije (igralec je s
tern izključen iz igre), se nikomur ni
nič pripetilo. Seveda, saj je bila le igra
(za odrasle) in top lo nedeljsko
popoldne, ko se je živo srebro
bržkone zadnjič v tern letu uspelo
povzpeti preko 25 stopinj celzija.

(B.M.)
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FREDSTAVITEV ObzorniK

BREŽIŠKI OKTOBER 1999
Program prireditev v počastitev 28. oktobra, praznika občine BREZICE

13.10.1999
OS Globoko: Otvoritev razstave
gradiv ob uvajanju 9-letne OS
17.10.1999
Bušeča vas: 4. tek »Po vinski cesti«
18. -24.10.1999
vsak dan ob 18.uri v sejni sobi
občinskega sveta:Teden za uspešno
poklicno in družinsko življenje
(predavanja), Sejna soba
občinskega sveta *

20.10.1999 I
ob 19.uri - Viteška dvorana Posavskega muzeja: I .abonmajski koncert

Ml - DUNAJ - VAM, koncert solistov - slovenskih
študentov višjih letnikov, ki študirajo glasbo na Dunaju in

nastopajo v okviru slov. društva KOROTAN
21.10.1999
ob 18.uri - Župeča vas: Otvoritev tridnevne študijske delavnice o

kovini in postopkih kovanja, litja in varenja
ob 19.uri - Kavarna pri občini: Kavarniški večer: »Na poti naprej -

otroci sonca«
22.10.1999
ob I4.uri - OŠ Bizeljsko: Zaključek trgatve v vzorčnoizobraževalnem

centru proizvodnih dejavnosti RS za vtnogradništvo
ob 15.uri - Brežice: Ulični tek »Brežiški oktober 1999« - državno

šolsko prvenstvo v uličnih tekih
23.10.1999
ob O8.uri - Bizeljsko - Olimje: Po peš poti blaženega škofa Slomška

Bizeljsko - Olimje
ob O9.uri - Dom krajanov Sromlje: »23.pohod po poteh brežiške

čete«, kolesarjenje Brežice - Sromlje, množični planinski
pohod.srečanje borcev in izgnancev

ob O9.uri - Prostori MC: »Živ-žav: slikanje, petje, pies, igra, sport«
ob O9.uri - Tenis center Brežice: Posavsko rekreativno prvenstvo v

tenisu
ob lO.uri - Športna dvorana Dobova: Odprti turnir v JU-JITSU

borbah za kadete, mladince in Clane
ob I O.uri - Turistična kmetija Tomše v Globočicah: Orientacijski tek -

»Jugovzhodni pokal«
ob I O.uri - Restavracija Blagovnica Brežice: Mednarodni hitropotezni

šahovski turnir
ob I4.uri - Pred stavbo KS Kapele: Otvoritev novih poslovnih

prostorov KS Kapele
24.10.1999
ob 13.30 uri - Motokros proga Prilipe: Mednarodna dirka v

motokrosu kategorije 125, 250 in 500 ccm za nagrado
Brežic

ob 14.uri - Na Hotkičevi kmetiji na Vrhjeh: Zabavno etnološka
prireditev: »Lupatva v Kapelan 99«

25.10.1999
ob I6.uri - Slomškova ulica ali Prosvetni dorn Brežice (v primeru

[ slabega vremena): Kukurno glasbena prireditev v
r počastitev A.M.SIomška

ob 17.uri - OŠ Brežice: Dan odprtih vrat računalniškega opisnjevanja,
ogled razstave »Dosežki računalniškega opisnjevanja v
petih letih«, demonstracija uporabe računalniških

programov
od 13. - I6.ure -V prostorih bivšega doma učencev: Darovanje krvi
26.10.1999
od 07. - I3.ure -V prostorih bivšega doma učencev: Darovanje krvi
27.10.1999
ob 16.uri - Cesta prvih borcev 3: Otvoritev Razvojnega centra Brežice

ob 17.uri - Viteška dvorana Posavskega muzeja:
Slavnostna seja Občinskega sveta občine Brežice

28.10.1999
ob O9.uri - Telovadnica OŠ Bizeljsko: Športne igre
ob 13.uri - OŠ Breiice: Kviz »Mladi in gibanje RK«
ob 13.uri - Krožišče pri Intermarketu: Otvoritev krožišča
ob I4.uri - Tovarniška 10 (Intermarket): Položitev temeljnega kamna

za poslovno trgovski center Intermarket II.
ob 19.uri - Knjižnica Brežice: Predstavitev knjige - Ivo Graul: »Spomini

ne dajo miru«
29.10. 1999
ob I6.uri - Prostori Mc: Svečana otvoritev Mc kluba
ob I8.uri - Poročna dvorana v gradu Brežice: Predstavitev diplomskih

nalog - okrogla miza:promet
ob I9.uri - Dom krajanov Sromlje: 3.revija ljudskih pevcev in godcev

folklornih skupin iz občine Brežice
ob 20.uri - Prostori Mc: Glasbeni gostje »Soul Fingers«
30.10.1999
ob I O.uri - Prostori Mc: Lutkovna predstava
ob I4.uri - Sveti Jakob na Malern Vrhu: Otvoritev modernizirane ceste

Mali Vrh Sveti Jakob - Rudjek
ob 15.uri - Stadion Brežice: Prvenstvena tekma NK Brežice - NK

Kovinar, po tekmi svečanost ob 80 letnici NK Brežice
ob 18.uri - Prostori Mc: Gledališka predstava
03.11.1999
ob 12.uri - Garaže Integral Brebus Brežice: Počastitev 50-letnice

Integral Brebus Brežice in otvoritev nove poslovne stavbe
za tehnične preglede

05.11.1999
ob 13.uri - Obrtna cona: Otvoritev poslovnih prostorov predstavništva
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ObzürniK ^REDSTAVITEV

Spoštovane
občanke
in občani,

ob 28, oktobruy
prazniku občine

Brežice,
Vam

vsem iskreno
čestitaml

Vladislav Deržič,
Župan

občine Brezice

Oktobrski nagradi Občine Breiice za leto /999:

ELIZABETA KRIŽANIČ
za dolgoletno požrtvovalno glasbeno pedagoško delo z najmlajšimi in deio
na področju amaterske kulture. Križaničeva je med drugim članica skupine
glasbenih pedagcgov Zavoda za šolstvo RS, ki se ukvarja z inovacijami na
področju specialne glasbene šoiske pedagogike. Od leta 1983 sodeluje
kot instrumentalistka v tamburaškem orkestru KUD Oton Zupančič, kot
vokalna solistka pa je pripomogla, da so artiški tamburaši med najboljšimi
v Sloveniji. Kot zborovodkinja uspešno vodi ženski pevski zbor, v
sodelovanju z Dragutinom Križaničem, s katerim uspešno nastopa v
vokalnem duetu na številnih prireditvah, pa vodi tudi mešani pevski zbor.
(iz obrazložitve)

JOŽE BAŠKOVIČ
že deveto leto uspešno vodi družbo Integral Brebus Brežice. Z jasnimi cilji
in dobro vodeno poslovno politiko mu je z upravo družbe uspelo ohraniti
sedež podjetja v občini Brežice ter razširiti poslovanje družbe, ki poleg
lokalnih prevozov izvaja tudi mednarodne avtobusne prevoze, dejavnost
turistične agencije in menjalnice.V podjetju so v minulem letu pričeli izvajati
tudi tehnične preglede motornih vozil, za kar bo te dni predan svojemu
namenu nov poslovni objekt, ki velja za enega najsodobnejših v Sloveniji. S
svojim znanjem je sodeloval tudi pri oblikovanju predpisov s področja
cestnega prometa in je član komisije za pripravo osnutka novega Zakona
o prevozih na cestah.

Priznanji Občine Breiice za feto /999:

LOVSKI PEVSKI ZBOR GLQBOKO ki uspešno in
neprekinjeno deluje že 28 let. Zbor je stalen ter nepogrešljiv izvajalec na
vseh kulturnih prireditvah v domačem kraju, sodeluje na občinskih revijah
odraslih pevskih zborov, nastopa pa tudi izven kraja, občine in driave.
Pred enim letom je bila v okviru 21-članskega zbora ustanovljena tudi
sekcija ljudskih pevcev, ki ohranja staro Ijudsko glasbeno izročilo.

INTEGRAL BREBUS BREŽICE d.o.o, za uspešno
petdesetletno delo. Danes ima podjetje poleg primestnih in medkrajevnih
linij in prostih prevozov kot edini slovenski prevoznik koncesijo za izvajanje
mednarodnega linijskega prevoza med Slovenijo in Nemčijo skozi Ljubljano.
V podjetju, v okviru katerega delujeta tudi dve turistični agenciji, je
zaposlenih 72 uslužbencev.Tri leta izvajajo menjalniško dejavnost, od leta
1998 pa družba opravlja tudi tehnične preglede motornih vozil.

Občina Brežice je ena
večjih občin na
jugovzhodni meji
Slovenije in Hrvaške.
Ponaša se z bogato
zgodovinsko in
kulturno dediščino,
o čemer pričajo
arheološke najdbe in
etnološke zbirke,
gradova na Mokricah in
v Brežicah, manjši
dvorci in številne
cerkve. Brežice s
petindvajsettisoč
prebivalci beležijo v
zadnjih letih dinamičen
razvoj, pred vsem na
področju turizma in
trgovine

POSAVJE V SLIKI IN BESEDI * POSAVJE V SLIKI IN BESEDI
rraznovanja, VISOKI juDiiep... •

MARIJA POŽAR - NAJSTAREJŠA IZGNANKA I
V SLOVENIJI SLAVILA 100. ROJSTNI DAN I
Na sončno nedeljo, 26. septembra, se
je pred hišno številko 5 v Župelevcu
zgrnila množica Ijudi.Vsi.znanci od blizu
in daleč, sokrajanke in sokrajani, pred-
stavniki KS Kapele in župan občine
Brežice Vladislav Deržič s soprogo, so
želeli krajanki Mariji Požar čestitati za
njen visoki jubilej, 100. rojstni dan.

Marija Požar (roj. Smerdej) se je rodila
27. septembra 1899 v Zupelevcu, kjer
je preživela mladostna leta in si kasneje
ustvarila tudi družino. Z možem, dvema
hčerama in sinom je bila med vojno iz-

seljena v Nemčijo, v domovino pa se je
na svoj dom vrnila le z eno hčerko in
soprogom. Že leta 1954 je Mimika iz
Župelevca, kakor ji pravijo domačini, ov-
dovela, kljub temu pa ji je uspelo po-
staviti veliko kmetijo.

Marija Požarjeva, ki je danes najstarejša
izgnanka v Sloveniji, je sicer preživela
svojo edino hčer, vendar ji čas krajšata
dva vnuka, t r i je pravnuki in ena
pravnukinja (na sliki). (B.M.)
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DOGODKI ObzorniK

Zadnja leta so se že dobro uvelja-
vile prireditve pod naslovom Te-
den otroka, ki jih skupaj z mnogi-
mi soorganizatorji pripravljajo
Zveza prijateljev mladine Slove-
nije oziroma njene občinske in
krajevne organizacije.
V krški občini so se prireditve vr-
stile od 4. do 10. oktobra pod nas-
lovom Imamo se radi, in sicer v

TEDEN
OTROKA ' 9 9

Koprivnici, Kostanjevici, Krškem,
Dolenji Prekopi, na Senovem, v
Vihrah in na Raki. V tern času so
na osnovnih solan potekali otro-
ški parlamenti na temo Spolnost
in aids, v četrtek, 7. oktobra, pa
je bila v Domu starejših občanov
v Krškem okrogla miza na temo
Sožitje generacij.

Mladi
dopisniki

NAJ SE VAM
PREDSTAVIM

Najprej sem zaživel v mamičini mater-
nici. Bil je deveti mesec življenja v mojem
takratnem domu. Kar naenkrat sem
imel težave s prostorom, začel sem br-
cati in boksati. Ne vem, ka) se je takrat
doga|alo z mamico, ampak meni je bilo
že tesno. Hotel sem se priplaziti na svet
in pika.

Cez nekaj minut (vsaj zdi se mi) sem
pokukal na svet. Bilo je zelo svetlo in
jokal sem kot zmaj. Kmalu so me dali v
mamidno naroqe. Ne vem zakaj, ampak
tarn sem se počutil najbolj varnega.Ven-
dar ne za dolgo, saj so me zdravniki kma-
lu odpeljali v drugo sobo.Tam me je že
čakala posteljica. To je bilo 13.2.1988.
Kar nekaj dni sva z mamico ostala v
celjski bolnišnici in že takrat so nastale
težave z zdravjem.Z mamico nisva imela
sreče, no, pa vendar se je uredilo, da
sva po treh tednih le odšla iz bolnišnice.
Po naju sta prišla ati in Marjanca. Od-
peljali smo se v moj pravi dorn v
Gorjanah. Do prvega leta smo se vsi
vrteli okoli mene in mi prinašali darilca.
S sestro sva se dokaj dobro razumela
in se veliko igrala. Star sem bil eno leto,
ko mi je mami govorila:»Dejan, joj kako
lepe rjave očke imaš in tako ljubke in
mehke rjave laske, ti moj mali lumpek«.
Ampak to je bilo doma, ko pa sem pre-
stopil bolnišnični prag, mi ni bilo tako
lepo. Imel sem hudo vnetje uses. Moral
sem na operacijo. Kar dva meseca in
nekaj dni sem preležal v postelji v bol-
nišnici. Bilo je hudo, saj so se zdravniki

borili proti moji gluhonemosti. Uspelo
jim je! Dokazali so, da so pravi specialisti.
Ko je vse to minilo, sem še nekajkrat
moral v bolnišnico, kajti do šolskih let
so me spremljale težave z zdravjem.
In tako sem rasel, rasel in postal deček,
kakršnega me poznate zdaj vi in vsi so-
šolci, sorodniki in vsi moji prijatelji.

Dejan Klavžar, 5.r, OS Koprivnica

N e semo, ia fa / a ,

Začctnike in tiste s
prcdznanjem vabimo k
vpisu
v celoletno plesno solo Zfl
prcdšolske otroke,
osnovnošolce in mladino,
odrasle pa v tečaje
družabnega plesa, jazz
balcta, stcpa, k
prcdporočnim
individualnim plcsnim
uram in tečajem zfl
manekenkc in manekcnc.
Pridruzile se našim
drfavnim prvakom!

Informacije - telefoni:

22-269,22-694,
041-663-058

POSAVJE V SLIKI IN BESEDI * POSAVJE V SLIKI IN BESEDI
Vinski svetovalci 5. generacije na ekskurziji v Posavju

PRINCESA JIM JE RAZKAZALA NASE KLETI
Zadnjega dne v septembru je naše kraje obiskala skupina iz 5. generacije slovenskih
sommelierov ali vinskih svetovalcev, ki so si ogledali nekatere kleti in zanimivosti
v Posavju. Na naše obmoqe so prispeli z avtobusom iz Maribora in si po ogledu
etnografske zbirke Marije Sušnik na Bizeljskem ogledali klet in izvedli degustacijo
penin pri Isteničevih, nato so poskušali "slamno vino" na bizeljskem gradu v kleti
družine Klakočar, zatem so bili v kleti Vina Brežice in si pod večer ogledali še
vinsko klet Kmečke zadruge Krško.

Svoje popotovanje po bizeljsko-sremiški vinsko-turistični cesti so zaključili z večerjo
in srečanjem na turistični kmetiji Radej na Sremiču, od koder je doma ena izmed
udeleženk letošnje 5. generacije sommelierjev in slovenska vinska princesa iz leta
1998 Mateja Radej (na sliki prva z leve). Medtem ko sta njena sestra in mama
stregli že precej dobro razpoloženi družbi, je Mateja povedala, da je zadovoljna,
ker se je odločila za organizacijo te ekskurzije udeležencev letošnjega usposabljanja.
Pri Radejevih je udeležence pozdravil v imenu upravnega odbora sommelierov
tudi gostinec Robert Blazinšek. Mateja pa je poudarila, da se tudi po "princesovanju"
ne more ločiti od vina in vinske problematike, saj je njena družina zelo tesno
povezana s to dejavnostjo, zato se je tudi odločila za tovrstno usposabljanje. (S.M.)
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ObzorniK FOSAVSKI UTRIP

Brežiški osnovnošolc
tekli kros

V petek, 1. 10.1999, so se učenci OŠ
Brežice pomerili v hitrosti. Tekli sc
na šolskem prvenstvu v krosu. b
5.razreda sta se najbolje izkazalč
učenca Luka Vrbančič in Uršk^
Videnič, iz 6.razreda Petar Vrbančič
ter Anja Veble, v 7.razredu sta bilj
najboljša Rok Redenšek in Sabinj
Kalin, v 8.razredu pa je prvo mestc
med dečki zasedel Simon Zevnik
med deklicami pa je bila zmagovalk;
Mojca Gramc. (Dušanka Grahovec
OŠ Brežice)

POSAVCI »DOBRO«
ZVIJAMO PLOČEVINO
Od l.januarja do 30.septembra se
je na območju Policijske uprave Krš
ko pripetilo 825 prometnih nesreč
kar pomeni v primerjavi z enakirr
obdobjem lani, ko se je pripetilo 771
nesreč, sedem odstotno porast. \
prometnih nesrečah je umrlo 12
oseb (98 - 8 oseb), 200 oseb je bile
telesno poškodovanih (98 - 147
oseb), v 671 nesrečah pa je nastal;
le materialna škoda. V 21 nesrečah
so bili udeleženi vozniki traktorjev
v 19 primerih pa so bili tudi povzro
čitelji. Ker je tern nesrečam pogostc
vzrok nepoznavanje prometnif
predpisov ali ravnanja, ki ni v skladi
s cestno prometnimi predpisi, bode
policisti PU Krško do konca mesec;
oktobra namenili prav tern voznikov
veliko pozornosti, poudarek pa dal
vožnji po cesti, uporabi luči in od
sevnikov, tovoru na vozilu, prevozi
oseb, itd. Policisti namreč ugotavljajo
da je v prometu vse več tovornif
vozil in traktorjev, ki prevažajo ne
pravilno naložen tovor in poljščine

(B.M.

»Jesen na tamalem plac«
V mesecu oktobru
pra/.nuje svoj krajev-
ni praznik tudi Kra-
jevna skupnost Kos-
tanjevica na Krki, ki je
z 66,33 km2 površine
in 2670 prebivalci ozi-
roni.i 745 gospodinj-
stvi ena najveqih kra-
jevnih skupnosti v
obdni Krško. Kot se
za eno najstarejših
mest na Slovenskem
in kulturno ter turis-
tično središče spo-
dobi, so tudi letos v
kraju pripravili vrsto
prireditev. Kna teh je
bila minulo soboto
zdaj 7.v. tradicional-
na »Jesen na tama-
lem plac« v organi-
zaciji domačega tu-
rističnega društva
in posameznih va-
si, s katere sta tudi
posnetka.

Radioklub
KONČANA TEKMOVALNA SEZONA

»LOVA NA LISICO«
S tekmo, ki je bila konec meseca septembra vTurnišču, se je koncala tekmovalna
sezona »lova na lisico« za radioklub »Krško«. Kakor na tekmah do sedaj, so
clani krškega radiokluba tudi tokrat posegli po visokih uvrstitvah. V kategoriji
PIONIRJI je Rok Kerin v razvrstitvi Driavnega prvenstva osvojil 3.mesto, prav
tako 3.mesto pa je zasedel v generalni razvrstitvi. V isti kategoriji se je izkazal
tudi Damjan Božič, saj je osvojil 5.mestc tako v razvrstitvi DP kot v generalni
razvrstitvi. Cvetka Mavsar je s I .mestom v razvrstitvi DP tudi prva v generalni
razvrstitvi v kategoriji ženske, 2.mesto v DP in 3.mesto v skupni uvrstitvi je
med STAREJŠIMIVETERANI zasedel Janez Kuselj.medJUNIORJI pa je 6.mesto
osvojil Peter Kerin in se v generalni razvrstitvi uvrstil na 8.mesto.V kategoriji
RADIOKLUBI je radioklub »KRŠKO« zasedel 4.mesto,.y generalni razvrstitvi
pa 5.mesto. (B.K.)

POSAV.TE V SLIKI IN BESEDI * POSAV.TE V
TRIDESET LET SEVNIŠKEGA

RADI A
Nedolgo eden za drugim, vsekakor pa
v obdobju, ki ga je zaznamovala krčevita
borba za pridobitev frekvence za tretji,
tokrat še krški radio, oba "veterana"
med radijskimi postajami v Posavju
slavita okrogle jubileje. V Breiicah so
že praznovali 35-letnico, v Sevnici pa

potekajo prireditve ob 30- j
letnici tamkajšnjega radia.
Ena takih je bila I. oktobra
v gostišču Tri lučke na
Sremiču, kjer so sevniške
radijke in radijei pripravili
svečani in javni zaključek
akcije Dobre gostilne, skozi
katero so predstavili v treh
mesecih kar 39 gostinskih
lokalov pretežno iz sevniške, a tudi iz
ostalih posavskih občin. Na prireditvi
se je med drugim predstavila ekipa
rednih in honorarnih sodelavcev
sevniškega radia, izžrebali so nagrade
med poslušalci in se skupno z njimi in
povabljenimi gosti zavrteli ob zvokih

ponovno zbranega ansambla Vikend. Na
sliki: direktor radia Rado Mlakar s
sodelavkami reže torto (zgoraj), ki jo
je slavljencu pripravil kolektivTreh luck,
direktorica hotela Sremič Mojca Dostal
pa je izročila izžrebanim poslušalcem
priložnostna darila (levo spodaj).

Aipinizem
POSAVSKI ODPRAVI

JO JE ZAGODLO
VREME

Posavsko alpinistična odpravo, ki si
je zadata cilj, da osvoji šesti najvišji
vrh na svetu, 8201 m visok Cho
Oyu, ki leži v pogorju Himalaje.so
z gore pregnale izredno slabe vre-
menske razmere.saj so se stopinje
spustile pod -50 stopinj celzija, ve-
ter pa je zapihal tudi do 150 kilo-
metrov na uro.

Po ponesrečenem poskusu Francozov,
ki jih je na višini 7600 m zajel plaz in so
le srečne okoliščine preprečile tragedijo,
so skoraj vse ostale odprave prekinile
vzpon in zapustile bazne tabore. Opo-
gumljeni ob uspehu močne korejsko-
japonske skupine.ki se ji je v septembru
s pomočjo dodatnega kisika in šerp po-
srečil vzpon, so se posavski alpinisti
odločili, da bodo še vztrajali pod goro.
Kljub vedno slabšemu vremenu, saj je
bilo potrebno gaziti po napihanem sne-
gu, nevarnost plazov pa je bila v zgor-
njem delu gore precejšnja, je ta podvig
(brez uporabe dodatnega kisika in šerp)
19.septembra uspel članoma odprave
Primožu Štularju iz Ljubljane in Francu
Oderlapu iz Mežice. Iz dneva v dan slab-
še vremenske razmere pa so ostalim
članom posavske odprave preprečile
vse nadaljnje poskuse vzpona na vrh.
Tako je bila 3.oktobra odprava
praktično zaključena, saj je fante v nji-
hovem zadnjem poskusu vzpona z gore
pregnalo hudo neurje, v katerem jim je
uspelo le še evakuirati tabor 2 na višini
7200 metrov. Posavska odprava, ki je
kot zadnja končala delo na gori, je tako
v preostalih dneh samo še čistila opre-
mo z gore, 7.oktobra pa zapustila bazo
na višini 5650 m in naslednji dan prispela
v Katmandu. Ker bi bilo vsako nadaljnje
vztrajanje v takšnih vremenskih razme-
rah nesmiselno, bodo naši fantje, vsaj
kolikor jih poznamo, v prihodnjih letih
še poskušali osvojiti Cho Oyu, za letos
pa je zanje plezalna sezona zaključena.

(B.M.)

PREVEČ ŽVEPLA
Po podatkih Hidrometeorološke-
ga zavoda RS s(m)o Krčani naj-
težje v minulem mesecu dihali 20.
septembra, saj je bila tega dne
prekoračena dovoljena maksimal-
na urna imisijska koncentracija
žveplovega dioksida na kubični
meter zraka.V zraku so ga name-
rili 362 mikrogramov/m3, dovo-
Ijena koncentracija pa znaša 350
mikrogramov/m3.
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KULTURA IN IZOBRAŽEVANJE ObzorniK

GLASBENA SOLA KRŠKO

Nina Pirc in Tamara Štajner med
nastopom pri Treh lučkah

Nastopi se vrstijo

Učenci in učenke ter učitelji Glasbene
sole sodelujejo na številnih nastopih in
programih, poleg svojih internih
nastopov, tudi na razstavah, proslavah,
vse pa bi težko našteli. Vključili se bodo
seveda tudi v praznične programe v
okviru veselega decembra in predno-
voletnih praznovanj.

Zgledno sodelovanje
Krčanov in Senovčanov
V petek, 3. decembra 1999, s koncer-
tom v Krškem in v soboto, 4. decembra,
s ponovitvijo na Senovem, bomo lahko
poslušali skupni koncert krškega in se-
novškega pihalnega orkestra, kar je
vsekakor zanimivo in hvalevredno
kulturncrdejanje.

Obisk z Raven

V torek, 19. okobra pa so bili v Krškem
na obisku oziroma strokovni ekskurziji
učitelji Glasbene sole Ravne, ki so med
drugim obiskali kolege v glasbeni soli
Krško, ki jo vodi njihov rojak Drago
Gradišek.

Ni več dileme

Kot nam je po-
vedal Drago
Gradišek, je bi-
lo letošnje po-
letje zanj kljub
šolskim počitni-
cam dokaj raz-
burkano, saj so I
se v Krškem I
kar vrstili for- I
malni in nefor-
malni sestanki, na katerih je tekla raz-
prava o tern, kam naj bi zaradi pros-
torske stiske preselili glasbeno šolo. Kot

je dejal ravnatelj glasbene sole, ki letos
praznuje 50-letnico delovanja, je zado-
voljen, da so v začetku meseca septem-
bra na svetu Krajevne skupnosti Krško
naposled sklenili, da podprejo prizade-
vanja za preureditev in selitev Glasbene
sole v zgradbo nekdanjega starega ho-
tela na Vidmu."Zadovoljen sem, da so
naposled prevladali strokovni argumenti
in dejstvo, da Krško in občina potrebu-
jeta in zaslužita v tern pogledu nekoliko
višji standard, kot je običajno. Upam, da
bcrtudi občinski svet še naprej podpiral
naša prizadevanja in bo čimprej prišlo

do odkupa zgradbe in nadaljnjih priprav
za preureditev," je še dejal profesor
Gradišek.

Češki orkester iz Mohelnic na gostovanju v Krškem
Minuli vikend je v Krškem gostoval šolski pihalni orkester iz Mohelnic v Ceški
republiki.V štiriinštiridesetčlanskem orkestru igrajo glasbeniki v starosti od I I do
18 let, orkester pa je pod vodstvom svojega dirigenta in direktorja sole Miroslava
Demela že dosegel nekaj nagrad na mednarodnih tekmovanjih.Fotografija je bila
posneta ob sprejemu gostov v krškem kulturnem domu.

Hotel Sremič in Glasbena sola Krško - LOVSKI GOLAZ ZA KLAVIR
Kot smo poročali v prejšnji številki, so
v septembru v GostiščuTri lučke na Sre-
miču pripravili že drugo letošnjo pri-
reditev, na kateri so znane osebnosti
kuhale golaž v dobrodelne namene.To-
krat je bil izkupiček namenjen začet-
nim sredstvom za nabavo novega kla-
virja v krški glasbeni soli. Objavljamo
še nekaj fotografij s prireditve na drugi
strani ovitka in izjave udeležencev, ki so
jih dali posebej za Posavski obzornik
med samim kuhanjem.

Zoran Jankovic.predsednik uprave
Poslovnega sistema M e r c a t o r :
»Golaž? Odlična ideja.To je pravzaprav
tisto - kar v bistvu pomeni turizem,
druienje veselih in dobrih ljudi. Vseka-
kor so Tri lučke ena lepa in za to pri-
merna lokacija, ki si zasluži takšno pu-
bliko, kot je danes tu zbrana. In, če lahko
nastopajoči kuharji k temu pripomo-
remo, sem vesel, ha, ha... in bom še bolj
vesel in zadovoljen, če bodo naši po-
trošniki oz. gostje zadovoljni s tern kar
bodo danes tu dobili (z golažem op.p).«

Ivan Kozole, Eurosad Krško: »Ja,
moram povedati, da bi mi bilo žal, če se
ne bi odzval na to povabilo, ker sem že
razmišljal, da za takšne stvari res nimam
časa. Ampak, vzdušje je tako prijetno,
poleg tega sem se srečal z ljudmi, ki jih
že dolgo nisem videl in mimogrede
kakšno rečeš.No,golaž pa sem že kuhal,
a v takšni količini res redkokdaj.«

Majda Androjna.Tespack Brestani-
ca: »Nazadnje sem takšne količine
golaža kuhala, ko smo se zbirali še kot
študentje, zdaj pa moram priznati, da je
to po dolgem času ena takšna prijetna
izkušnja. Pozdravljam ta podvig.tovrstno
idejo gospe Dostalove, še naprej tako.«

Elizabeta Križanič, Glasbena sola
Krško: »Še nikoli v iivljenju nisem imela
takšne treme, kot jo imam zdaj.To je en
poseben nastop, ki se ga bom še dolgo
spominjala. Zelo sem vesela, da je danes
toliko ljudi prišlo k Trem lučkam, ker je
to prekrasna akcija, ki jo bo, upam, še
kdo posnemal. Res je lepo, ampak sedaj
upam, da mi je tudi golaž uspel tako
kot prireditev.«

Franc Černelič, Občina Krško:
»Mešam, mešam, mešam, dodajam in
seveda skušam zadovoljiti vse, ki bodo
preizkusili tale golaž, pa upam, da brez
kakšnih želodčnih težav. Vsekakor je
vsaka takšna prireditev zelo vzpodbu-
dna, ker se Ijudje srečujejo in družijo.«

Saša Einsiedler - Štrubelj, POPTV:
»Ja, odlično je! Sicer divjačinskega golaža
še nisem kuhala, zato sem potrebovala
par inštrukcij.Ampak, ker sem nadarjena
kuharica, sem hitro dojela, kako je po-
trebno to počet.Veseli me, da se doga-
jajo stvari v dobrodelne namene, še
sploh, če so vprašanje otroci. Takšnih
prireditev se vedno rada udeležim, ker
me veseli, da tudi sama pripomorem k
dobremu in lepemu. Že gospo Dosta-
lovo, ki me je po telefonu povabila, sem
začutila kot pozitivno osebo, zato sem
si dejala, da je to lahko samo nekaj

Karolina Vegelj - Stopar in Branimir
Biliško sta navdušila občinstvo

dobrega in vidim.da se nisem zmotila.«

Franci Bogovič, župan Občine Krš-
ko: »To je druga prireditev, na kateri se
kuha golaž. Prvega kuhanja sem se tudi
sam aktivno udeležil in s kuhalnico zao-
ral v ledino. Vesel sem, da se je zbralo
toliko ljudi, kar je odlična priloinost za
sproščeno izmenjavo mnenj, za pogo-
vore.za katere drugače ne najdemo pri-
ložnosti. Prireditev je dobra za promo-
cijo Treh lučk, po drugi strani pa tako
preživeto dopoldne koristi vsem nam.«

Pripravila: B.M. in S.M.

Ekskluzivno
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obcina krško

Zopet so pred Vami
Informacije Občine Kr-
ško in upamo, da boste
v njih našli kaj koristnega.

V tokratni številki Vam
podrobneje predstavlja-
mo projekt izgradnje
hidroelektrarn na Spod-
nji Savi.Pred tednom dni
je bila namreč v Krškem
okrogla miza, ki je sooči-
la politiko, stroko in ta-
koimenovan lokalni inte-
res, interes Posavja. Kot
je v krogu uglednih gos-
tov izzvenelo, hidroelek-
trarne ostajajo priložno-
st za posavsko in sloven-
sko gospodarstvo in vsi si
bodo prizadevali, da do
začetka del pride čim-
prej.

V oktobru občinski svet
dela s polno paro. Zato
smo tudi sejam občin-
skega sveta namenili ne-
kaj strani.
Na koncu le še povabilo.
Pišite nam, na katera
vprašanja bi želeli odgo-
vore in pojasnila.

INFORMACIJE
OBČINE KRŠKO

pripravlja uprava Občine
Krško.

Ureja: Matej Drobnič.
Naslov: Občina Krško,

Cesta krških žrtev 14,8270
Krško.

Telefon: 0608/22-771, faks:
0608/22-221, elek. pošta:

občina.krsko@ insert, si

INFORMACIJE
OBČINE KRŠKO

številka 2, oktober 1999

Po okrogli mizi
IZGRADNJA HIDROELEKTRARN NA SPODNJI SAVI

NOVA PRILOŽNOST ZA POSAVJE
O predvideni izgradnji hidroelektrarn na Spodnji Savi (v nadaljevanju HESS)
je bilo že veliko napisanega, pa žal malo storjenega.
Zaradi vseh tistih v Posavju, pa tudi izven Posavja, ki želijo Posavju in posa-
meznikom iz Posavja naložiti krivdo in odgovornost za »zaviranje priprav na
izgradnjo HESS«, je potrebno osvežiti nekatera dogajanja v zvezi s predvideno
izgradnjo.

Razpis Javnega natečaja za
pridobitev konccsionarja za
izkoriščanje vodnoenergetskega
potcnciala rcke Save na odseku
od Suhadola do državne meje z
Republiko Hrvaško je bil objav-
Ijcn v Uradnem Mstu RS št. 51,
18. avgusta 1994. V javnem
natečaju je bil določen rok za
zbiranjc prijav do 18. marca
1995. V tcm razpisu pa ni bil
določen rok, v katerem mora ko-
misija za izvedbo javnega raz-
pisa posredovati Vladi Rcpu-
blike Slovenijc prcdlog za ime-
novanje koncesionarja.

Kar štiri leta kasneje, 23. julija
1998, je bila, na podlagi sklepa
71. sejc Vladc Republike
Slovenije, izdana odločba o
imcnovanju koncesionarja, in
sicer slovensko-avstrijskega
ponudnika »Sava d.o.o.«. Iz te
odločbc jc razvidno, da odločba
prencha vcljati, v kolikor
konccsionar ne podpišc konce-
sijske pogodbe s konccn-
dcntom, Vlado Republikc
Slovcnijc, v roku dcvetih mesc-
ccv od izdajc odločbc. Dcvetme-
sečni rok je potckel aprila 1999.

Vlada Republike Slovenije je na
svoji 71. seji, 23. aprila 1998,
imenovala tudi komisijo za
pripravo koncesijske pogodbe,
ki mora v roku petih mesecev
od izdajc odloebe o imenovanju
koncesionarja pripraviti predlog
koncesijske pogodbe in ga
predložiti v obravnavo Vladi
Republike Slovenije, torej do
23. decembra 1998.

Vlada Republike Slovenije je
določila, da naj bi usklajevanja

vsebine koncesijske pogodbe
med Vlado Republike Slove-
nije in Savo d.o.o. potekala do
23. aprila 1999, ko naj bi bil
podpis koncesijske pogodbe za
izkoriščanje energetskega po-
tenciala Spodnje Save. Podpis
koncesijske pogodbe je bil pre-
ložcn najprej na junij 1999 in
kasneje na oktober 1999.

Na podlagi neugodnih izku-
šenj so sc župani občin Sevni-
ca, Krško in Brežice dogovo-

Okrogle mize o izgradnji hidroelektrarn na Spodnji Savi se je
udeležilo preko sto udeleiencev, med njimi tudi podpredsednik
vlade RS in minister za okolje in prostor.
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rili, da pri pripravah na izgrad-
njo, kakor tudi v času izgradnje
HESS, nastopajo enotno kot
Posavje, in ne več vsaka obči-
na posamezno.

Zato so imenovali Strokovno
pogajalsko skupino Posavja, ki
naj bi v interesu Posavja vodila
strokovne razgovore s pogajal-
sko skupino Vlade Republike
Slovenije a vsebini koncesij-
ske pogodbe. Osnova za ime-
novanje petčlanske Strokovne
pogajalske skupine Posavja, ki
jo vodi Niko Galeša in katere
člani so Valentin Dvojmoč,
Zvone Košmerl, Ferdo Pinterič
in Peter Žigante, je bil v prvi
vrsti strokovni in nato terito-
rialni princip (predstavniki
vseh treh posavskih občin).

Ta pogajalska skupina je pri-
pravila zahteve, predloge in
pripombe na osnutek koncesij-
ske pogodbe za izkoriščanje
energetskega potenciala Spod-
nje Save, ki so jih župani po-
savskih občin 15. februarja
1999 pisno posredovali Vladi
Republike Slovenije, vladni
komisiji za pripravo osnutka
koncesijske pogodbe, ministr-
stvu za gospodarske dejavnosti
in ministrstvu za okolje in
prostor.

Ena bistvenih zahtev je bila, da
Vlada Republike Slovenije in
Sava d.o.o. priznata Posavje
kot enakopravnega partnerja v
razgovorih o izgradnji HESS.
Zahtevali so tudi, da Vlada Re-
publike Slovenije prizna Stro-
kovno pogajalsko skupino Po-
savja kot legitimnega pred-
stavnika Posavja v vseh razgo-
vorih v zvezi s pripravo kon-
cesijske pogodbe. Zato so žu-
pani posavskih občin pisno vz-
trajali, da vladna pogajalska
skupina v obravnavo posavs-
kih pripomb na vsebino osnut-
ka koncesijske pogodbe kot

enakopravnega partnerja vklju-
či tudi Strokovno pogajalsko
skupino Posavja.

Naslednja zahteva je bila, da jim
mora biti dostavljen čistopis
koncesijske pogodbe še pred
podpisom, da bi predstavniki
Posavja lahko dokončno ugoto-
vili svoje mesto in vlogo v kon-
cesijski pogodbi za izkorisčanje
energetskega potenciala Spod-
nje Save.

Ker je bilo ugotovljeno, da vlad-
na pogajalska skupina ne priz-
nava Strokovne pogajalske sku-
pine Posavja kot sogovornika in
kot legitimnega predstavnika
Posavja, so župani posavskih
občin o svojih pogledih na iz-
gradnjo HESS že 6. aprila 1999
pisno obvestili predsednika
Vlade Republike Slovenije in
ga, 21. aprila 1999, zaprosili za
razgovor, do katerega še do
danes žal ni prislo.

Posavski župani so 20. junija
1999 o stališčih Posavja do
predvidene izgradnje HESS ob-
vestili tudi Teo Petrin, novo mi-
nistrico za gospodarske dejav-
nosti.

Skozi vse aktivnosti v zvczi s
predvideno izgradnjo HESS so
župani posavskih občin ugotav-
ljali neenakopraven odnos
vladnih institucij do sogovorni-
kov iz Posavja, kjer naj bi iz-
gradnja HE potekala. V vseh

razgovorih so poudarjali, da v
Posavju soglašamo s predvideno
izgradnjo HE, vendar ne za
vsako ceno in ne v škodo pre-
bivalcev Posavja. Hkrati tudi
ocenjujejo, da so gledc na od-
nos vladnih institucij do Posa-
vja storili vse, kar je bilo v
njihovi moči. Strokovna poga-
jalska skupina Posavja je opra-
vljala svoje dosedanje delo v
interesu prebivalcev Posavja,
kakor tudi v interesu stroke.

Zaradi prelaganja podpisa kon-
cesijske pogodbe so se župani
posavskih občin odločili, da te-
mu napravijo koncc.

V četrtek, 14. oktobra 1999, so
v Krškem organizirali okroglo
mizo na temo »Izgradnja
hidroelektrarn na Spodnji
Savi«.

Okrogle mize se je udeležilo
preko 100 udeležencev, in sicer
predstavniki Vlade Republike
Slovenije, posameznih ministr-
stev, predstavniki fakultet, in-
stitutov, projektnih organizacij,
predstavniki Savskih elektrarn
Ljubljana, ki so slovenski dcl-
ničar v slovensko-avstri jski dru-
žbi Sava d.o.o.. Na tej okrogli
mizi so sodelovali tudi predstav-
niki Gospodarske zbornice
Slovenije, predstavniki poten-
cialnih izvajalcev del pri
izgradnji HESS, predstavniki

Obrtne zbornice in drugi.
Močno udeležbo na okrogli
mizi je imelo tudi Posavje
oziroma posavske občine in
krajevne skupnosti, ki ležijo
ob reki Savi. Tudi udeležba
medijev je bila vclika.

Okroglo mizo so vodili župani
posavskih občin in vodja Stro-
kovne pogajalske skupine Po-
savja Niko Galesa. Okrogla
miza jc bila razdeljena na tri
dele.

V prvem delu, ki ga je vodil
župan občine Sevnica Kristjan
Jane, je po uvodnih besedah
župana občine Krsko Francija
Bogoviča aktivnosti Posavja
pri pripravah na podpis kon-
cesijske pogodbe v obdobju
od I. januarja do I. oktobra
1999 predstavil Niko Galesa.
Drzavni sekretar za encrgetiko
dr. Robert Golob jc govoril o
aktivnostih vladne pogajalske
skupine za pripravo konce-
sijske pogodbe.

V uvodnem delu okrogle mize
je bila zanimiva predvsem raz-
prava predstavnikov vladnih
strank LDS in SLS, v imenu
katcrih sta nastopila dr. Pavel
Gantar (minister za okolje in
prostor) kot predstavnik LDS
in Marjan Podobnik (podpred-
sednik Vlade Republike Slo-
venije) kot predstavnik SLS.
Iz njune razprave jc bilo mo-
goče razumeti, da obe stranki
podpirata izgradnjo HESS in
da bosla storili vse, da bi se
gradnja vendarle začela.

V drugem, strokovnem delu
okrogle mize, ki ga je vodil
Niko Galeša, so sodelovali pri-
znani slovenski strokovnjaki:
prof. dr. Ferdinand Gubina iz
Fakultete za elektrotehniko v
Ljubljani, prof. dr. Peter No-
vak iz Fakultete za strojnistvo
v Ljubljani, ter dr. Vito Turk
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iz Elektroinštituta Milan Vid-
mar Ljubljana. Njihovo napo-
tilo je bilo, da moramo v na-
rodno gospodarskem interesu
Slovenije najprej zgraditi elek-
trarne na Spodnji Savi in nato
šc na Srednji Savi. O prob-
lemih v zvezi s pripravo kon-
ccsijske pogodbe, ter o po-
manjkanju lastnih finančnih
sredstcv za izgradnjo brez dr-
žavne garancijc oziroma ob
pomoči tujega kapitala, je go-
voril Borut Miklavčič, direktor
Savskih clektrarn Ljubljana.
Direktor IBE Ljubljana dr.
Uroš Mikoš jc predstavil spo-
sobnosti slovcnskih projektnih
organizacij za projektiranjc hi-
droelektrarn na Savi irropozo-
ril na še nedorečcne mikrolo-
kacije posamcznih hidroelek-
trarn na Spodnji Savi, pred-
vsem na problcmc pri pred-
vidcni hidroelektrarni Mok-
ricc.

Pomcn izgradnje HESS za slo-
vensko, prcdvscm pa za posav-
sko gospodarslvo, je poudaril
Valentin Dvojmoč, direktor
Območne gospodarske zbor-
nice Posavjc. O rezervaciji
prostora Posavja za izgradnjo
prcdvidcnih HESS je govoril
direktor Savaprojekta Krško
Peter Žigante. Opozoril je na
dolgoletno rezcrvacijo zcm-
Ijišč za potrebe hidroelektrarn,
na blokado razvoja Posavja in
zato na neodgovorcn odnos
Vladc Republike Slovenije do
Posavja.

V trctjem dclu okrogle mize
sta se poleg vladnih predstav-
nikov v razpravo vključila tudi
Branko Jane in Jože Avšič,
posavska poslanca v Držav-
nem zboru republike Slove-
nije. V razpravo so se vključili
tudi predstavniki vcejih poten-
cialnih izvajalccv del pri iz-
gradnji HESS (Gradis, Metal-
na, Litostroj,...), ki so jasno
povedali, da je slovensko gos-
podarstvo strokovno dovolj

usposobljeno za izgradnjo pred-
videnih hidroelektrarn. Tudi
ostali udeleženci okrogle mize,
predvsem predstavniki kra-
jevnih skupnosti, so bili v svojih
nastopih zclo konkretni, jasni in
odloeni.

Okrogla miza »Izgradnja hidro-
elektrarn na Spodnji Savi« je
trajala več kot tri ure. Razkrila
je mnogo nedorečenosti na
nivoju vladnih institucij oziroma
pristojnih ministrstcv, kakor tudi
neusklajenosti med vladnima
strankama LDS in SLS, ki pa,
sodee po nastopih predsta-
vnikov; podpirajo realizacijo
projekta. Ugotovljeno je tudi
bilo, da so posavske občine v
lctosnjcm letu naredile veliko za
čimprejšnji začetek izgradnje
HESS ob pogojih, ki za-
gotavljajo kvalitetno življenje
prcbivalcem ob Savi.

Ocena četrtkove okrogle mize
je, da je bila prelomnica v raz-
mišljanjii o pomembnosti iz-
gradnje hidroelektrarn na Sa-
vi. To je nova, prava prilož-
nost, da Posavje z enotnim,
strokovnim in nestrankarskim
pristopom doseže začetek iz-
gradnje hidroelektrarn na
Spodnji Savi. To je priložnost,
ki je Posavje ne sme zamuditi,
zato posavske župane, stro-
kovno pogajalsko skupino in
mnoge druge v Posavju čaka
še trdo in odgovorno delo.

KONFERENCA O LOKALNIH
SKUPNOSTIH

22. septcmbra jc v Mariboru
potekala konferenca - Slovcnske lo-
kalnc skupnosti v procesu širitve
EU. Udeležilo se jo je preko 80
slovenskih in 40 evropskih /upanov.
Po besedah krskega /upana F;rancija |
Bogoviča so v dopoldanskcm dclu I
konference spregovorili o slovenski ?

in evropski zakonodaji o lokalni
samoupravi, v popoldanskcm delu
pa so predstavili avstrijske, švedske |
in finske izkušnje na tem podroqu !

| in sc pogovorili o sodclovanju ;
evropskih regij s Slovenijo.

Odmevi ,

ŠE O HIDROCENTRALI
NA SAVI PRI KRŠKEM -
GRADILI NAJ ß/ ]O ŽE
LETA 1906!

V Posavskem obzorniku St. 22 je bil objavljen članek
»Veriga spodnjesavskih hidroelektrarn - na mrtvi
točki?!«, ki me je vzpodbudil, da napišem nekaj o
hidrocentrali na Savi, ki so jo nameravali graditi davnega
leta 1906 na istem metu, kjer danes stoji nuklearka.

10. oktobra 1906 je na z.uh-
tevo veleposcstnika Jožcfa
Lenarčiča iz. Vrhnike
kranjska dcž.elna vlada v
Ljubljani pod si. Zl /9657
ex 1906 p odal a mnenje o
smiselnosti gradnje hidro-
centrale na Savi v Vrbini in
kot je navedeno, za razsvet-
Ijavo in industryske name-
ne. Voda hi se speljala po
dovodnem kanalu od
krškega mostu (Sava 107,84
km) do broda Mrtvice (Sava
111,396 km) in to na levi
strani Save. Speljan bi bil
preko katastralnih občin
Videm, Siara vas in Lesko-
vec, v dolžini 2.791 m do
turbine, z odvodnim kana-
lom 379 m.

Kranjsko-stajerska dezelna
me/a je označena s kamni in
ne gre po osi reke. Sava je v
stolefjih spreminjala svoj
tok, zato je katastralna ob-
(ina Leskovec deIonia tudi
na levem bregu Save. Do-
vodni kanal do elektrarne bi
bil v katastralni obeini Les-
kovec. Zaradi padca vode bi
se 160 m pod mostom po-
stavila zapornica v širini
130,30 m in tako bi nastai

za 2,50 m višji vodostaj Sa-
ve. Za splavarjenje na
kranjski si rani je bila pred-
videna splavarska steza v
širini 15 m in dolzini 160
m. Z gradnjo hidrocentrale
bi bilo prizadetih skupaj
160 parcel, iz katastralne
občine Videm 7, Stare vasi
80 in Leskovca 53 parcel.
Stavba turbine bi stala na
parceli st. 1197/5, v katas-
tralni obeini Leskovec, v
lasti Janezxi Bogolina iz Za-
dovinka. Potrebno zemljišče
bi se odkupilo po ceni 45
helerjev do 1 krone za ml,
za sadno drevje bi platal in-
vest it or 200 kron. Predvi-
denih je bilo šesf dvojnih -
dvojčičnih Francis turbin,
od katerih bi ena bila za re-
zervo. Vsoglasju s kranjsko
in stajersko dezelno vlado
in okrajnim glavarstvom
Krško due 12.marca 1906 je
bilo izrazeno enotno mne-
nje, da je gradnja in delo-
vanje te hidrocentrale v
interesu gospodarstva.

Zaradi predvidene rasti
gladine vode za 2,50 m in
eventualnih poplav so
ugovarjali posestniki v ne-
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posredni bliz.ini mostu, in si-
cerJožef Krieger, Jane7. Co-
te r, zcikonca Martin in Te-
rezija Skubic, Franc Žičkcir
in Vdjem Pfeifer ter zcihte-
vali, da se njihovi objekti
zaščitijo pred vdorom vode.
Zaradi porasta vodne gla-
dine bi bilo ogrozeno tudi
krško sejmisče. Predvidenje
bil maksimalni vodostaj
+4,30 m, vendar je bil na
podlagi ugotovitev c.k. hi-
drografskega centralnega
urada ö.maja 1851 ugotov-
Ijen vodostaj Save +5,49 m.
Pri nizkem vodostaju (Q
m3) 70 m3/sek bi delovala
elektrarna z mocjo 4.900
KS, pri visokem vodostaju
105 m3/sek pa bi delovala
z močjo 5.000 KS. Centrala
naj bi oskrbovala 7. elektri-

čno energijo mesto Zagreb,
elektrificirala bi se Juz.na z.e-
lez.nica od Zidanega Mostu
do Zagreba. Energijo bi do-
bilo tudi mesto Krsko in tam-
kajšnja splosna bolnisnica.
V elaboratu, po katerem sem
povzel gornje navedbe, ni
nave den vz.rok, z.akaj se la
projekt ni realiz.iral. Verjetno
je ze takrat obstajalo lo-
biranje, saj bi z elektrifika-
cijo zeleznice imela Trbo-
veljska premogokopna dru-
zba velike izgube zaradi, ne-
prodanega premoga zelez-
nici.

Po vsem sodeč je usoda sav-
skih elektrarn enaka kot pred
skoraj 100 leti.

Olaf Lovrenčič,
Krsko

Skupina svetnikov in župan Bogovič, ki so se udeležili
dneva odprtih vrat v Domu starejših občanov v Krškem.

Opravičilo uredništva in popravki

V prejšnji številki Informacij Občine Krško smo napačno
navedli:

na str. 13 - naslov in letnico rojstva svetnice Ane
Breznikar, ki pravilno glasita: Dovsko 12a, 8281 Senovo,
roj. 7. 2. 1943,
na str. 15 - poklic svetnika Franca Štokarja, ki je po
pokJicu avtomehanik in ekonomski tehnik,

ter na str. 17 - ime predsednice KS Krsko polje Mihaele
Jenžur.

Občinski svet
Nadaljevanje 9. seje Obdnskega sveta, ki je bila v
četrtek, 16. septembra 1999, prekinjena, je bilo v
četrtek, 7. oktobra 1999.
Za nadaljevanje seje je ostal naslednji dnevni red:

5. smeri razvoja predšolske vzgoje v občini Krško -
nadaljevanje,

6. soglasja k sistemizaciji delovnih mest vrtcem v občini
Krško: a) predlog sklepa o izdaji soglasja k sistemizaciji
delovnih mestVrtcu Krško, b) predlog sklepa o izdaji soglasja
k sistemizaciji delovnih mest vrtcu pri Osnovni soli Adama
Bohoriča Brestanica, c) predlog sklepa o izdaji soglasja k
sistemizaciji delovnih mest vrtcu pri Osnovni soli Koprivnica,
d) predlog sklepa o izdaji soglasja k sistemizaciji delovnih
mest vrtcu pri Osnovni šoli Jožeta Gorjupa Kostanjevica
na Krki, e) predlog sklepa o izdaji soglasja k sistemizaciji
delovnih mest vrtcu pri Osnovni soli Leskovec pri Krškem,
f) predlog sklepa o izdaji soglasja k sistemizaciji delovnih
mest vrtcu pri Osnovni soli Podboqe, g) predlog sklepa o
izdaji soglasja k sistemizaciji delovnih mest vrtcu pri Osnovni
šofTRaka, h) predlog sklepa o izdaji soglasja k sistemizaciji
delovnih mest vrtcu pri Osnovni soli XIV. divizije Senovo,

7. osnutek odloka o spremembah in dopolnitvah odloka o
nadomestilu za uporabo stavbnih zemljišč v občini Krško,
8. volitve in imenovanja: a) predlog sklepa o imenovanju
Odbora za kmetijstvo in pospeševanje razvoja podeželja,
b) predlog sklepa o razrešitvi in imenovanju člana Odbora
za finance in občinsko premoženje, c) predlog sklepa o izdaji
soglasja k imenovanju direktorja zavoda Regijski pospe-
ševalni center Posavje,

9. predlog sklepa o oprostitvi plačila komunalnega prispevka
v občini Krško, 10. predlog sklepa o nakupu zemljišča, pare,
št. 46/2, k.o. Krško, I I. predlog sklepa o nakupu zemljišča,
pare. št. 1710/1, k.o. Kostanjevica, 12. predlog sklepa o prodaji
zemljišča, dela pare. St. 820/1, k.o. Stara vas, 13. predlog sklepa
o razdelitvi asfaltne mase, dogovorjene med Cestnim
podjetjem Novo mesto in Obcino Krško, na podlagi sklepa
o neposredni odprodaji zemljišča na lokaciji asfaltne baze
Drnovo, 14. predlog sprememb in dopolnitev statuta občine
Krško, 15. osnutek odloka o načinu opravljanja gospodarske
javne službe nadzorovanja, pregledovanja in čiščenja kurilnih
naprav, dimnih vodov in zračnikov, 16. osnutek odloka o
podelitvi koncesije za opravljanje gospodarske javne službe
nadzorovanja, pregledovanja in čiščenja kurilnih naprav,
dimnih vodov in zračnikov,

17. razno.
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Sklepi seje:
k 5. točki: Občinski svet sprejme smeri razvoja predšolske
vzgoje v občini Krško v besedilu, kot je prediagano, s tern,
da se črta ukinitev enote Gubčeva 8 v Vrtcu Krško in se
celotno besedilo smiselno popravi.

k 6. točki: Občinski svet sprejme soglasja k sistemizaciji
delovnih mest vrtcem v občini Krško: a) predlog sklepa o
izdaji soglasja k sistemizaciji delovnih mest Vrtcu Krško,
b)predlog sklepa o izdaji soglasja k sistemizaciji delovnih
mest vrtcu pri Osnovni šoli Adama Bohoriča Brestanica, c)
predlog sklepa o izdaji soglasja k sistemizaciji delovnih mest
vrtcu pri Osnovni soli Koprivnica, d) predlog sklepa o izdaji
soglasja k sistemizaciji delovnih mest vrtcu pri Osnovni soli
Jožeta Gorjupa Kostanjevica na Krki, e) predlog sklepa o
izdaji soglasja k sistemizaciji delovnih mest vrtcu pri Osnovni
šoli Leskovec pri Krškem, f )predlog sklepa o izdaji soglasja
k sistemizaciji delovnih mest vrtcu pri Osnovni soli Podboqe,
g) predlog sklepa o izdaji soglasja k sistemizaciji delovnih
mest vrtcu pri Osnovni soli Raka, h) predlog sklepa o izdaji
soglasja k sistemizaciji delovnih mest vrtcu pri Osnovni soli
XIV. divizije Senovo.

k 7. točki: Občinski svet sprejme odlok o spremembah in
dopolnitvah odloka o nadomestilu za uporabo stavbnih
zemljišč v občini Krško po skrajšanem postopku.

k 8. točki: a) točka se umakne in obravnava na naslednji -
10. redni seji, 21.10. 1999,

b) Občinski svet sprejme sklep o razrešitvi Franca
Češnovarja in imenovanju Jožeta Slivška za člana Odbora
za finance in občinsko premoženje,

c) Občinski svet sprejme sklep o izdaji soglasja k imenovanju
Helene Zidarič Kožar za direktorico Regijskega pospeše-
valnega centra Posavje.

k 9. točki: Občinski svet sprejme sklep o oprostitvi plačila
komunalnega prispevka v občini Krško s katerim se Župnija
Sv. Križ-Podbočje oprosti plačila prispevka za graditev
mladinskega centra, vrtca in prostorov za Karitas.

k 10. točki: Občinski svet sprejme sklep o nakupu zemljišča,
pare. št. 46/2, k.o. Krško.

k I I .točki:Občinski svet sprejme sklep o nakupu zemljišča,
pare. št. 1710/1, k.o. Kostanjevica.

k 12. točki: Občinski svet sprejme sklep o prodaji zemljišča,
dela pare. St. 820/1, k.o. Stara vas; zemljišče se proda Loteriji
Slovenije.
k 13.točki:Občinski svet sprejme sklep o razdelitvi asfaltne
mase, dogovorjene med Cestnim podjetjem Novo mesto

in Občino Krško, na podlagi sklepa o neposredni odprodaji
zemljišča na lokaciji asfaltne baze Drnovo.

Asfaltna masa (10.000 m2 BTD 6 cm) se razdeli po
naslednjem razdelilniku:

- za dela izvedena v letu 1998 se dodeli 3448 m2,

- za lokalno cesto Dovško-Bohor/Koča se v letu 1999 dodeli
3000 m2,

- za lokalno cesto Ložce-Zalog se v letu 1999 dodeli 3552
m2.

k 14. točki:Točka se prekine.

k 15. in 16. točki: Občinski svet sprejme osnutek odloka
o načinu opravljanja gospodarske javne službe nadzorovanja,
pregledovanja in čiščenja kurilnih naprav, dimnih vodov in
zračnikov, in osnutek odloka o podelitvi koncesije za
opravljanje gospodarske javne službe nadzorovanja,
pregledovanja in čiščenja kurilnih naprav, dimnih vodov in
zračnikov.

Pripombe se posredujejo predlagatelju odloka.

k 17. točki:

Martin Kodrič - SKD: je ponovno opozoril na nevamost
zasilnega mostu na reki Krki, ki ni dovolj zavarovan in so v
nevarnosti otroci.ki hodijo na avtobusno postajališče.Prosil
je, da se opozori izvajalca, da dodatno zavaruje prehod,
postavi pa naj tudi reflektor.

Primož Koritnik - SDS: je prosil župana in pristojne
službe, da članom odborov, ki niso člani občinskega sveta,
poravnäjo sejnine in jih v bodoče redno plačujejo.
Ivan Petrišič - LDS:^(prepis magnetograma): »Danes smo
dobili na mizo dopis Direkcije RS za ceste, o prometni
varnosti na križišču Drnovo. Tu piše, da bo dopolnjena
vertikalna prometna signalizacija in da se bo s tern izboljšala
prometna varnost na tern križišču.To je »dobesedno bla,
bla«. Z vertikalno signalizacijo ne bomo nič rešili, ker
vertikalna signalizacija je bila postavljena že prej, pa vemo,
da se nesreče kljub temu dogajajo.V nadaljevanju piše, da
pozivajo občino, da v najkrajšem času pripravi projektno
dokumentacijo, to pomeni, da se bo ta stvar zavlekla za
daljše obdobje in da prometne varnosti v tern križišču ne
bomo izboljšali. Po mojem trdnem prepričanju, lahko dam
tudi strokovno mnenje, pride tu v poštev samo fizična ovira,
ki bo nekoliko zmanjšala hitrost - to se pravi, da se smerni
pasovi uredijo z določenimi otočki, na ta način bo hitrost
zmanjšana in to bo prispevek k prometni varnosti, nikakor
pa ne vertikalna signalizacija. Mislim.da bi bib treba s strani
občine takoj odgovoriti in jih pozvati, da se da brez nekih
posebnih projektov izdelati to fizično oviro,ki bi pa zagotovo
pripomogla k prometni varnosti.«
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Danilo Siter - SKD: (prepis magnetograma): »Podprl bi
g.Petrišiča,da vertikalna signalizacija ne bo uredila križišča
na Drnovem.Trdno sem prepričan, da ne bo uredila nič,
ta začasnost je lahko leta trajajoča glede na to, da na koncu
pise »v naslednja proračunska obdobja« in ne v obdobje
naslednjega leta. Rekonstrukcija takega križišča ne bi smela
bit! finančno problematična za državo, to je »mačji kašelj«
zanjo. Popolnoma se strinjam, da nas že ves čas ignorirajo;
pred leti so nam odgovarjali na ta način,vse te procedure
so samo »bla, bla« - izgovor, da se bo še samo dlje zavlekla
ta njihova.verifikacija, projekti itd.To je čisti dokaz, da se
država iz nas ponovno dela norce. S tršimi izhodišči bi
bilo treba iti na direkcijo.g. Petrišič ima prav,ovire morajo
biti fizične narave, drugače tam ne bo zadeva nikoli
umirjena.«

Primož Koitnik - SDS: (prepis magnetograma):
»Gospod-Zibert nam je na prejšnji seji obljubil, da bo
posredoval točne podatke o smrtnih žrtvah na Drnovem;
vem, da jih je veliko število. Če država noče pristopiti k
temu problemu tako, kot bi morala, bi lahko vsaj občinski
svet zavzel neka stališča.Ali bomo čakali v Dolenji vasi,da
nam bo povozilo enega otroka, na Drnovem umirajo
vozniki, v Dolenji vasi pa se lahko zgodi, da nam umre
otrok iz vrtca. Najmanj trikrat sem poudaril, da bi na
državo naslovili veliki apel s strani občine, da se na cesti
čez Dolenjo vas, če ne že ležeči policisti, vsaj neka dodatna
fizična omejitev postavi. Če navedem primer iz Brežic;
tam je bila na križišču vTrnju prometna nesreča z izidom
dveh mrtvih. Občina ni naredila nič drugega, kot to, da je
postavila svetleče STOP znake, ki utripajo dan in noč.
Mislim, da je to občinska zemlja in če pritisnemo na državo,
ta ne bo mogla mimo našega stališča.zato moramo zavzeti
trdno in jasno stališče. Ravno tako, bom rekel in še enkrat
poudaril - isto velja za Dolenjo vas.«

Danilo Koritnik - SDS: je predlagal, da se v bodoče
gradivo za seje občinskega sveta pripravi podobno kot v
Občini Sevnica, kjer je gradivo speto in tudi plastificirano,
da bi bilo lažje pregledno in svetniki ne bi izgubljali zadev.

Franc Pibernik - SDS: je povedal, da je Svet za
preventivo in vzgojo v cestnem prometu občine Krško
imel sprejem za predstavnike šol in vrtcev na temo
prometne varnosti, kjer je bilo rečeno, da naj policija
zavaruje šolske prehode ali vsaj umiri promet, če že
drugega ne stori. Otroci so ob tern opozorili.da naj se ne
gleda na to ali spadajo ceste in prehodi v državno ali
občinsko pristojnost, ampak je treba varovati življenja
malih ljudi.

| Občinski svet

OBJAVE, RAZPISI,
OBVESTILA

PRIREDITVE
Rubrika Priredilve je namenjena predvsem obiskovalcem,
organizatorje prireditev v občini Krško pa vabimo, da napovedi
prireditev sporočajo v Podjetniski center Krska (Bohoriteva 9/
II, 8270 Krško - telefon: 0608-232-220, fax: 0608-232-230),
kjer jih bodo zbrali in pripravili za objavo v tej rubriki.

2 7 . 1 0 . ob 2 0 It - M O D N A REVIJA - IzbinA poRoČNih
oblik, HOTEI SREMJČ KRŠO, oRqANJZATOR: HOTEI SREMJČ KRŠko

( 2 1 0 1 5 ) v sodclovANJu z AqENcijo SNJNE

2 4 . 1 0 . 9 9 - ob 1 6 U - CIST ILKA MARIJA, MONokoMtdijA v
izvedbi MOJCE PARTIJIČ, KUITURNJ doM KRŠko,

ORqANIZATOR: LjudskA UNJVERZA KRŠko

2 5 . 1 0 . 9 9 - ob 1 9 h - POTOPISNO PREDAVANJE O
AVSTRALIJI, EIVIRA PAvliN,GAsilski doM kRŠko,
ORqANizATOR: LjudskA UNWERZA KRŠko

2 9 . 1 0 . 9 9 - ob 1 8 U - OTVORITEV RAZSTAVE
FOTOCRAFIJ BLAŽA MIRTA, D O M STAREJŠHI obČANOv KRŠko,

7 0 . 1 0 . 9 9 - ob 2 0 U - KRŠKI PLES - OTVORJTEV PIESNE
SEZONE IN plfSNtqA kRožkA v HOTEIU SREMJČ KRŠko,

ORqANIZATOR: LjlldskA UNJVERZA KRŠko

6. iN 1 7 . 1 1 . - MARTIIMOVANJE s kulTURNiM pRoqRAMoivi:

- kRST MOŠTA, folkloRNI NASTOpi, V HOTEIU SREMJČ

IN RESTAVRAciji TRJ itČkE,

ORqANizATOR: HOTEI SREMJČ ( 2 1 0 1 5)

do 2 6 . 7 . 2 0 0 0 - KIPARSKA RAZSTAVA MIRS ADA
BECIČA, SAMosTANskA cERksv CAIERIJE BožidAR JAkAcf

KOSTANJEVICA NA Kfiki,

ORqANizATOR: GALERJJA BožidAR JAkAC ( 8 7 - 0 0 8 )

PRAZNIČNI
DECEMBER

IN SILVESTROVANJE

Med mesti, v katerih že tečejo priprave
na praznične dni pred vstopom v leto 2000,

je tudi Krško.
Silvestrovanje bo na Trgu Matije Gubca,

na ploščadi pred kulturnim domom.
V programu bodo sodelovale

domače kulturne skupine in pevka
Nuša Derenda

s spremljevalno skupino.
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Za četrtek, 21. oktobra, je bilo sklicano nadaljevanje 9. seje Občinskega sveta občine Krško, od katere je ostala
še 14. točka dnevnega reda: predlog sprememb in dopolnitev statuta občine Krško.

Po zaključku nadaljevanja 9. seje pa naj bi Občinski svet občine Krško obravnaval naslednji dnevni red 10. seje:

1. določitev dnevnega reda,

2. potrditev zapisnikov 9. seje, 1. nadaljevanja 9. seje in 1. nadaljevanja 1. izredne seje Obč. sveta občine Krško,

3. pobude, vprašanja in predlogi članov Občinskega sveta,

4. prijava občine Krško na razpis Ministrstva za šolstvo in sport za sofinanciranje investicij na področju osn. šolstva,

5. strategija razvoja turizma na področju občine Krško,

6. osnutek sprememb Statutarnega akta o ustanovitvi Sveta pokrajine Posavje v ustanavljanju,

7. volitve in imenovanja:
a) predlog sklepa o imenovanju Odbora za kmetijstvo in pospeševanje razvoja podeželja,
b) predlog o imenovanju poveljnika-direktorja Poklicne gasilske enote Krško,

8. osnutek pravilnika o načinu oddajanja telovadnic osnovnih šol v uporabo,

9. predlog sklepa o pristopu k Projektu Gornje Dolenjske vinsko turistične ceste za območje občine Krško in
imenovanju članov v projektni svet,

10. predlog sklepa o odplačnem prenosu lastninske pravice na nepremičninah p. št. 292 in pare. St. 1003, k.o. Veliki Trn,

11. predlog sklepa o nakupu zemljisča pare. St. 1067/1 in 1067/29, k.o. Leskovec,

12. predlog sklepa o ukinitvi javnega dobra na nepremičnini pare. St. 3066/3, k.o. Krško in o prodaji te nepremicnine,

13. predlog sklepa o ukinitvi javnega dobra na nepremičninah pare. st. 1244/12 in pare. St. 1244/13, k.o. Leskovec in
o zamenjavi predmetnih nepremičnin za nepremičnino pare. St. 615/9, k.o. Leskovec,

14. predlog sklepa o zamenjavi nepremičnine pare. St. 246/10, k.o. Pleterje za nepremičnini pare. st. 246/11 in pare,
st. 246/12, k.o. Pleterje,"

15. predlog sklepa o ukinitvi javnega dobra na nepremičnini pare. st. 1187/8, k.o. Stari Grad in o zamenjavi
predmetne nepremičnine za nepremicnino pare. st. 91/3, k.o. Stari Grad,

16. predlog sklepa o nakupu nepremicnine pare. st. 92/3, k.o. Stari Grad,

17. predlog sklepa o nakupu nepremicnine pare. St. 591/3, k.o. Leskovec,

18. predlog sklepa o nakupu nepremicnin za rekonstrukcijo ceste Senovo - Belo,

19. predlog sklepa o nakupu nepremicnin pare. st. 213/4 in pare. St. 227/2, k.o. Stari Grad,

20. predlog sklepa o prodaji nepremicnine pare. St. 1458/16, k.o. Kostanjevica,

21. predlog sklepa o prodaji nepremicnine pare. st. 1413/5. k.o. Kostanjevica,

22. predlog sklepa o potrditvi cen pogrebnih in pokopaliskih storitev,

23. predlog sklepa o potrditvi cen storitev na tržnici,

24. predlog odloka o načinu opravljanja gospodarske javne službe nadzorovanja, pregledovanja in čiščenja kurilnih
naprav, dimnih vodov in zračnikov,

25. predlog odloka o podelitvi koncesije za opravljanje gospodarske javne službe nadzorovanja, pregledovanja in
čisčenja kurilnih naprav, dimnih vodov in zračnikov,

26. razno.
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Rialvasorjeva
l£Jknjiznica

Krško.

Enota Krško,

CKŽ 26, 8270 KRŠKO
tei.: 0608/21-277. fax: 21-370
Enota Videm, C. 4.|ulija 59,
8270 Krško, tel. 0608/21-899

SLOVENSKI KNJIŽNI KVIZ 99
S knjižnim kvizom, ki ga organizirajo splošnoizobraževalne knjižnice
po Sloveniji, ie drugo leto obiskujemo slovenske pokrajine. Tokrat
smo obiskali Gorenjsko in
podrobneje spoznali naše-
ga največjega pesnika
Franceta Prešerna. Reše-
valci kviza so bili učenci os-
novnih šol.

Slovenski knjižni kviz je zani-
miva akcija, ki povezuje šolske
knjižnice s splošnoizobraževal-
no knjižnico v občini. Hkrati
pa je tudi dobra priložnost za
licence, ki si na ta zanimiv in
neobvezen način lahko svoje
znanje še poglobijo in razširijo.
Uspešno reševanje kviza zah-
teva od reševalca, da se znajde
v iskanju in uporabi literature,
ki jo je dobil bodisi v šolski ali
javni knj i inici. Valvasorjeva
knjižnica je bila nosilka akcije
v naši obdini. Povabila je k so-
Helovaniu vse šokke kniižnire

Te naj bi organizirale potek reševanja kviza v okviru sole. Od devetih se je
odzvalo šest šol. Solski knjižničarji oziroma učitelji na osnovnih šolah, ki so
vodili akcijo, so se gotovo po svoje potrudili pri organizaciji.Lepo se zahvaljujemo
vsakemu posebej za pomoč, kajti brez njih akcija ne bi tako uspešno stekla.

Zbrali smo kar 339 rešitev. Od vseh šol je OS Senovo zbrala največ rešitev, kar
174, sledijo OS Brestanica - 77 rešitev, OS Leskovec in OS Koprivnica sta zbrali
28 rešitev, OS Dr. M. Rostoharja - 27 rešitev, na OS J. Dalmatina pa so zbrali 5
rešitev. Ob zaključku kviza, ki je potekal od meseca februarja pa do konca
avgusta, smo 21. septembra pripravili zaključno pnreditev v Kulturnem domu v
Krškem. Izžrebali smo pet knjižnih nagrad in glavno nagrado, ki jo je prejel Nejc
Jevšnik iz OS Brestanica. Nagrajenec se je udeležil 5. oktobra zaključne prireditve
v Ljubljana, osrednji dogodek te prireditve pa je bilo sodelovanje pri snemanju
TV oddaje. Ob zaključku žrebanja smo vsem sodelujočim za nagrado ponudili
ogled filma Past za starše.

Prihodnje leto bomo v akciji Slovenski knjižni kviz spoznavaii Koroško. Gotovo
bo zanimivo. Vsi vabljeni k sodelovanju - tudi tisti, ki letos niste sodelovali!

Antonija Amon
. !

V okviru prireditev Mojster
Štoviček med nami, ki so po-
tekale od 23. do 26. septem-
bra, so vValvasorjevi knjižnici
pripravili razstavo, v kateri
predstavljajo zbrano gradivo
(plakati, članki, katalogi, bro-
šure, itd.) o kiparju in me-
daljerju Vladimirju Štovišku.
Razstavo si lahko ogledate v
podstrešnih prostorih knjiž-
nice v Krškem.

MePZ SVIT Krsko gostil MePZ SMETANA iz Hradec Hralove

PETJE NE POZNA MEJA
Povezovanje zborov sodi v sklop kulturnega
sodelovanja med krško občino in češkimi mesti

MePZ SVIT Krško je v času od
24. - 26. septembra 1999 gostil
MePZ SMETANA iz Hradec Kra
love - Češka. Gostje so prispeli
v petek dopoldne in se nastanili
v krškem hotelu Sremič. Sledilo
je kosilo v VIPAP-u in ogled to-
varne. Čudovito petkovo popol
dne se je nadaljevalo z degu
stacijo vin v Kmečki zadrugi Kr
ško - Vinska klet "Kostanjevica',
se z duhovno veličino razpros-
trlo v ogledu Kapucinske knji-
žnice v Krškem, v spomin na
davne korenine ter sadove ev-
ropske kulturne dediščine, pa
smo večer zaključili z obiskom
galerije Vladimirja Štovička.

Sobotni dan se je začel na kme-
tiji Janeza Žarna v Nemški vasi,
kjer nam je lastnik prijazno raz
kazal svojo proizvodnjo vina in
jabolk. Navdušenje nad Kartu
zijo Pleterje in njeno okolico se
je stopnjevalo z ogledom Kos
tanjeviške jame in se v sobot
nem dnevu zaokrožilo s kosi-
lom pri Treh lučkah na Sremiču.
Pečat njihovega gostovanja je
bil sobotni koncert, ki je nav-
dušil in očaral jesenski večer.
Sobotna večerja, na kateri sta
bila prisotna tudi krški župan
Franci Bogovič in konzul češke
ga veleposlaništva, je minila v
pri jetnem in pevsko obarvanem
razpoloženju ter druženju. V
nedeljo je češki zbor s svojo
pesmijo obogatil mašo v cerkvi
na Vidmu in se po kosilu v res-
tavraciji Pacifik poslovil od Kr
škega. Izraz na obrazih je po-
kazal, da so se gostje med nami
dobro počutili.

Me PZ SVIT

MePZ SVIT Krško - društvo

p.p 235,8270 KRŠKO

Razpis za novega
zborovodjo MePZ

SVIT Krško
Mešani pevski zbor SVIT Krško, na

podlagi sklepa izvršnega odbora društva
išče novega zborovodja. Pevski zbor v

sedanji sestavi prepeva peto pevsko
sezono in trenutno šteje 18 pevcev.

Doslej smo imeli vsako leto koncert za
domačo publiko ter priložnostne

nastope. Letos smo izvedli odlično
gostovanje na Češkem in v mesecu
septembru sprejeli goste iz Češke -

MePZ Smetana, s katerim smo navezali
stike. Že smo dobili povabilo za

povratno gostovanje na Ceškem za leto
2001. Kot zbor z mladimi pevci želimo

intenzivno nadgrajevati dosedanje znanje
in ohranjati doseženo dobro pevsko

kondicijo. Z vajami bi želeli začeti takoj,
ko bo mogoce. Od zborovodje

pričakujemo usklajen program dela za
prihodnjo pevsko sezono (po možnosti

določen tematski sklop pesmi) ter
zavzeto delo človeka, ki pozna in je
naklonjen angažmaju na področju

Ijubiteljske kulture. Poleg prispevka za
mentorstvo ga bomo nagradili z resnim

delom in dobro voljo.

VKrškem, 7oktobra 1999
Kontaktni osebi: Anja Radkovič, tel: 0608

778 161; 041 746 317
Slavica Jarkovič, tel: 0608 21 021; 0608

25 255

Gostovanje so omogodli: Glavna pokrovitel|a
VIPAP Krško - 60 let in OBČINA KRŠKO ter
Elmont d.o.o.. Redel d.o.o. Kerin Jožef s.p.,
HKS po. Krško,Avtoline Krško d.o.o., I.H.S.
d.o.o., NLB d.d. Posavje, Kuhar Stanko s.p., Edi
Gerzina s.p., Evrosad Krško d o o.,Jernej Žarn
s.p., Kmečka zadruga z.o., Zavarovalnica
TRIGLAV, Območna Obrtna zbornica Krskq.
KoloRtisk M.Geršaks.p.Zveza kulturnih druš-
tev Krško, NEK Krško.Tespack d.o.o., Mlin Ka-
tic, Jože Strojanšek s.p., Jordantisk Krško in
Folklorna skupina Senovo.
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ObzorniK KULTURA IN IZOBRAŽEVANJE

40 let zavoda za izobraževan je odraslih v Krškerr. - Ljudska univerza Krško

Učenje je nekaj
najboljseqa, kar imamo
Izraz »vsc/ivljcnjsko učenje« je na prvi
pogled marsikomu tuj, še vcč - spomin
na slabe izkušnjc iz šolskih klopi inu ob
tern zbuja negativne občutke: »že učenje
ni nič kaj dobrega. kaj šele vse-
življenjsko!«. Pa razmislimo vsak pri
scbi, kdaj smo sc nazadnjc učili, kdaj smo
pri si i do novcga spoznanja. nove
sprctnosti. drugačncga pogleda na
doloceno stvar? In ugotovili homo, da
pravzaprav ni tako dolgo. da sc prav-
zaprav vsi skupaj učimo tudi scdaj, v tem
trcnutku.

Učimo se - od prvega do zadnjega diha -
v vseh življenjskih situacijah: v »taza-
resnih« šolah, na tečajih, seminarjih, v
društvih, v družini, iz knjig. medijev. od
sosedov, pa tudi - kadar se pn kakcm
samotnem opravilu kot je npr. likanje
perila ali pranje avtomobila - dokopl jemo
do kakšne briljantne ideje. Vsaka
sprememba, nova spretnost, znanje, vsak
razvoj takt) posameznika kot skupnosti,
je plod učenja. Če tako razmisl jamo, ugo-
tovimo še nekaj - ucenje je pravzaprav
ena najpomembnejših lastnosti. ki jih
imamo! - in zato res zaslu/.i svoj praz-
nik.

Tako pravzaprav razmišlja vedno vcč Iju-
di, ki vidijo v znanju pomembcn kapital.
v katerega se splača vlagati. Res se šc
vedno najvce naueimo spontano,
neorganizirano, vendar pa je to učenje
tudi zclo poeasno, kar današnjemu
hitremu svetu nc ustrcza več. Dokončana
določena stopnja izobraz.be za
opravljanje pokliea ne zadostuje, po-
trebno je stalno spremljanje novosli, uče-
nje novega, če želimo zaposlitev obdržati.
Organizirano, v skupinah, se učimo tudi
za to, da smo boljši starši, da znamo
skupaj s sokrajani življenje našega kraja
popestriti in izboljšati, da se učimo
polnega življenja.

Vsem tem razlicnim potrcbam po zna-
nju odraslih se bolj ali manj uspešno <xl-
zivajo različne izobražcvalne ustanove.
Pred 40 leti so sc odzvali tudi v Krškem
in ustanovili javni zavod za izobraževanjc
odraslih, ki je sicer v tem času imel kar
nekaj imen. vseskozi pa je znal odgovoriti
potrebam po znanju razlienih skupin -
pa naj si bo to vcčeri na vasi, šolo za
mladc, političnimi šolami, večerno
osnovno šolo, šolo za staršc, večerno
ekonomsko, lesarsko šolo, različni
študijski programi ali pa tečaji in
scminarji za podjctja in občanc.

Za to uspcsno prilagodljivost in odziv-
nost gre zahvala delaveem in sodelav-
cem, prejšnjim in sedanjim predavatc-

ljem. pred vsem pa mojim prcdhoclnikom:
prvemu ravnalelju Milenkii Rošu. natopa
Slavku Smrdelu, Branku Pircu, Slavku
Sribarju, Danici Pozvek, posebej pa moji
neposredni predhodnici Moniki Novšak.
pod katere vodstvom je Delavska univerza
oz. PCPI Krško doživela pravi programski
raze vet.

Kot pa vsaka roža slej ko prej prerase svoj
lonček in jo je polrebno presaditi v veqega.
če jo želimo še imeti. tako potrebuje tudi
Ljudska univerza Krško za svoj obstoj in
nadaljnji razvoj večjo, predvsem pa svojo
»posodo«. Uvedba marsikaterega
potrebnega in zanimivega izobraževalnega
programa je namreč pogojcna z ustrczno
oprcmljenimi prostori. Našim »vrtnarjem«
na Občini Krsko, g.ž.upanu. vsem strokov-
nim delaveem in članom občinskcga sve-
ta, pa tudi Krajevni skupnosti Krško. se
zato zahvaljujemo za posluh in pomoč pn
iskanju ustreznih prostorekih rešiiev. ki se
pravzaprav že zaključuje. saj vse kaže na
to. da Vas bomo čez leto. najvee dvc. po-
zdravili v novih prostorih na Hoee-
varjevem trgu 1.

Razlogov za veselje in praznovanje je to-
re j kar nekaj. V imenu vseh izvajalcev
TVU 99 v Posavju Vas vabimo, da se nam
pridruzite na prireditvah tja do konca
oktobra. Posebej pa vabljcm. da se nam
pridruzite v naših izobraževalnili progra-
mih.

Učenjc jc nekaj najboljšega, kar imamo,
učimo se za življenje, ki je v bistvu lepo,
če to hcK'emo!

Bernardka Zorko.

direktorica Lj\ulskc univcrze Krško
(na otvoritveni slovesnosti oh zočetku
Tedna \'se:ivljcnjskey,a učcnja, IS. 10.1W9

OB 40- LETN1CI LJIJDSKE
IJNIVERZE

SE SPOMINJAJO...

Slavko Sribar, nckdanji di-
rektor:

»Spomini na to obdnbjc so prijt-t-
ni. Tako ocl /acYtka. ko st-in hit šc
zunanji sodf lavr i koi kasncji', ko
seni sc zajioslil in prew.t'I Icl.i \i)7f>
tlircktorsko incMo. Pnšcl scui ra\r-
no \; času takralnc \ ciilikac i|c, ko
jc bilo pot i fbno /;i.uot( >viti \:sc p<>-
gojc: kadro\ skc. prostorskc. ma-
tcri.ilnc. Scvcda smo na skronmi
ra\ni zai^otovili \sc. kar jc bilo
potrebno. Karzaclcva piostorov za
i/obra/,cvanjc smo uncii v glav-
ncni ic lmično soli), r u n majhno
učilnico MHO imcli sami. sicci pa
Min) sc iru >rali p< itikati tudi p< > sin-
dikalnili (Ivonmaii. kino d\"( >rariali.
\ bistvu |c I)chnska uniNfi/.a \cs
čas bila nck |c \ tem življcnju. \' ri-
tmu olx'inc. sc pra\i, da !c nismo
bili nikoli poliskani na stranski tir.
Vcndai pa so bili prohk'ini. kcr ta
krat ni bilo dovolj zalcd|.i. \ ; pri-
mcrjavi s scdanjim ča.som, ko de-
lavska umver/a oz. Ijudska u n i w r
/.a pokiiva i c l o l'()sa\|c. jc laž |c
dobiti skupino sluš.ilcl]c\\ včasih
pa lo ni šlo. Tako smo < >stah nck |c
n.i polovici minimaliH\i;a slcxila

.slušatcljfv in n i smo mo^li izvesti
posamc/ink o|i!ik. ševeda pa jc bil
d o ^ o v ( , i /a Po.savji- takral z c l o
!c/ck. k c r s o c n i rckli. da nc morcjo
lioditi I/ ( i b u n e \: ohčino. da jc prc
dalcč zaradi s lu/be ipd. 1 )ancs to ni
vec problem, kei jina žc vsak ^voj
avto, pred ihaisclimi Icii pa je bilo

to dniuačc . /daj jc ljudska univei •
za kot posavski i/obražc\ ;ilni (en-
ter pokrila I iicii občni! Hrcžic c in V-\-
nico in si /a,i;oto\ila tisli tilled, ki naj
l)i ga kot iz.obražc-vaina org.ini/aci|a
t u d i i m c l a . Sedanja Ljudska
univerza. lo jc bilo tudi prvotno ime,
sc je se bol] pnblizala ljudern. Je na
ravni, k o s e lahko kosa z marsikatero
\ Sic>\ (.-sii11 in jc tudi k a d r o v s k o
dovolj dobro pokrila in ima d o b r o
pt ispekt ivo. •

Franci Bogovič, župan občine Krško:

»Pozdravljam definicijo vseživljenjskega učenja, ki sloni na
štirih temeljih in pravi, da sc uximo najprcj zato, da bi vedeli,
nato znali, da bi znali delati in da bi znali živeti v družbi.
Zagotov« v času tega digitalnega kapitalizina temelji ves
osebnostni in društveni razvoj na znanju. In tudi v naši regiji,
kjer sc soočamo z nekaterimi problemi v družbi, ugotavljamo,
da je pomanjkljivost našega okolja tudi ponianjkljivo znanje.
Učenje ni samo učenje v ustanovah, kakršne so osnovne,
srednje sole in univerze, predvsem v zadnjem času vse bolj
prihaja v ospredje t.i učenje skozi celo življenje. Zagotovo
govori tudi ta akcija, ki se odvija v mesecu oktobru, v prid
temu. da se še bolj zavedamo te potrebe in da tudi
vseživljenjsko učenje potrdimo z udeležbo na raznih seminarjih
in izobraževanjih. ki se v tem prostoru promovirajo«.

LJUDSKA UNIVERZA * KRŠKO
- uCirno se za žtmjenje —

oktober 1999 19



DRUŠTVA IN KLUBI ObzorniK
Posavski gasilci tekmovali na Bregah

Najuspešnejši so bili gasilci
iz sevniške občine

V soboto, 18. in 25. septembra 1999, je na hipodromu na Bregah v
organizaciji Občinske gasilske zveze Krško in domačega PGD Brege
potekalo letošnje regijsko tekmovanje gasilk in gasilcev vseh
kategorij.V lepem vremenu.dobri organizaciji in na prelepem objektu
so bili dosežene naslednje najboljše uvrstitve:
Člani A (7 sodelujočih ekip): I. PGD Tržišče, 2. PGD Mali Kamen, 3. PGD
Bukošek. Člani B (4): PGD Boštanj, 2. PGD Senuše, 3. PGD Senovo. Članice A
(5): I. PGD Boštanj, 2. PGD Mali Kamen, 3. PGD Sromlje. Članice B (2): I. PGD
Spodnja Pohanca, 2. PGD Senuše. Mladinci (7): I. PGD Boštanj, 2. PGD Sromlje,
3. PGD Globoko. Mladinke (2): I. PGD Smednik, 2. PGD Senovo. Pionirji (8): I.
PGD Tržišče, 2. PGD Poklek, 3. PGD Senovo. Pionirke (3): I. PGD Boštanj, 2.
PGD Malo Mraševo, 3. PGD Podboqe.

Iz tega je razvidno, da so ekipe iz sevniške občine dosegle kar sedem od osmih
prvih mest, po tri najboljše iz vsake kategorije pa imajo pravico nastopa na
državnih tekmovanjih. Tekmovanje je ob pomoči sodelavcev vodil regijski
poveljnik Avgust Mlakar, za tehnično obdelavo podatkov pa je skrbel Božidar
Urek.

Ob kratkem obisku na prizorišču tekmovanja na Bregah, nam je predstavnik
tamkajšnjega društva, sicer pa tudi svetnik v občinskem svetu Občine Krško
Franci Zibert povedal, da so z zadovoljstvom sprejeli soorganizacijo tega
tekmovanja.Še zlasti zato, ker si prizadevajo, da bi bilo čimveč različnih prireditev,
s katerimi nameravajo pospešiti dokončno ureditev tega objekta, ki bo lahko
služil športni in rekreativni dejavnosti, za katere so tu enkratne možnosti. Ob
dobrem sodelovanju domačinov, krajevne skupnosti in občine ter regije, bi z
ozirom na lokacijo in bodoče nove cestne povezave ustvarili objekt širših
možnosti, na katerem pa si lahko sčasoma obetajo tudi kar nekaj novih delovnih
mest. Žibert je pohvalil sodelovanje s konjeniškim klubom Posavje in njenim
predsednikom Jožetom Habincem.Meni.da imatudi župan Bogovič razumevanje
za njihove načrte, zato pričakuje, da bo ureditev prostorskih dokumentov
stekla in se nadaljevala z izgradnjo kompleksa. (S.M.)

TUDI ČE NISTE IZ POSAVJA,
LAHKO OGLAŠUJCTH

V POSAVSKEM OBZORH1KU I

Z zdruzenimi močmi do usbeha
V Kostanjevici na Krki so zdru-
žili moči in interese ter v času
od 17. do 19. septembra, ko je
tarn taborila Gorjanska konje-
nica izpeljali še otvoritev Res-
sljeve poti po Krakovskem goz-
du in predstavitev promocijske
zgibanke Podgorjanske vinsko
turistične ceste.

Kakšnih trideset konjenikov iz
različnih krajev Slovenije je ta-
borilo ob Krki v Karlčah, na ko-
njskih hrbtih pa so kar tr i dni
raziskovali Kostanjevico in oko-
lico. Na svoji poti so spoznali
vse ponudnike na delu Podgor-
janske vinsko turistične ceste
v občini Krsko. S svojo bogato ponudbo pa so se turistični ponudniki predstavili
tudi v taboru ob promociji zgibanke, ki jo je izdal Projektni svet Podgorjanske
vinsko turistične ceste.V Krakovskem gozdu so se konjeniki srečali s pohodniki, ki
so prišli po Ressljevi poti, ki so jo kostanjeviški gozdarji na novo označili in na ta
način približali domačinom in turistom lepote, ki jih skriva Krakovski gozd.

S skupnim delom in sodelovanjem bomo lažje dosegli cilj.ki smo si ga zastavili; to
je trženje naših potencialov in večjo prepoznavnost na slovenskem in evropskem
trgu.

Sonja Mrgole

Ob otvoritvi razstave Mirsada Begiča

DOŽIVETJE V KOSTANJEVICI
Da v Kostanjevici razstavljajo le uveljavljena slikarska in kiparska imena, ni
nobenega dvoma, vendar pa to še samo po sebi ne pomeni, da se obdnstvo
na vse odzove enako. Različne postavitve različno izzovejo občinstvo, pri
čemer odziva seveda tudi ne gre šteti le po številu obiskovalcev.
Zelo hladen večer in dolgotrajno čakanje na slavnostnega govornika (ministra
Školjča), ki je zastal v koloni zaradi prometne nesreče, nista mogla pokvariti
razpoloženja obiskovalcev. Nasprotno, vsaj tisti, ki ne "padamo" toliko na
sama imena avtorjev, smo zaradi čakanja na uradni začetek z zanimanjem
pokukali v razstavišče. Sledil je jasen, razumljiv in ravno prav topel in prav
dolg nagovor direktorja Bojana Božiča, ki ga je nadgradil še avtor spremne
besede, sicer pa kustos obalnih galerij in pesnik Andrej Medved, ki seje kot
le redkokdo izognil branju sicer zelo poetičnega besedila iz kataloga razstave,
pač pa je nakazal še nekaj poudarkov o avtorjevem delu. Govoril je o
ponovnem sakraliziranju deskaraliziranega objekta, kakršna je tudi ta
kostanjeviška cerkev. Opažena je bila Medvedova misel, da se desakralizacija
dogaja tudi v nekaterih sicer delujočih objektih, cerkvah, ki jih opremljajo
tudi s takimi deli, ki te prostore
razvrednotijo, pocenijo.

Postavitev Begičevih Skulptur (mordaj
instalacij je po vsem tern, besedah, ki
so tekle že v trdnem mraku, delovale
še bolj duhovno, če ne celo mistično, |
z nekoliko znanja in vedenja o doga- !
janju v njegovi domovini in današnjem |
svetu nasploh, je postavitev tudi po I
mnenju laičnih obiskovalcev vredna,
da bo z njo "prezimila" ta kostanjeviška !
galerija. Upamo, da jo bo doživelo čim- j
več obiskovalcev. S to postavitvjjo so I
v Kostanjevici umetnikom postavili !
velik izziv, na katerega bodo sposobni
odgovoriti v naslednjem tisočletju le
najvegi. ' (S.M.)
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USPEŠNA
SEZONA

MOTOKROSISTOV
FUN ŠPORTA

Sezona motokros dirk se zaključuje.
Za člane Fun športa je bila zelo us-
pešna. O spehih najmlajših na držav-
nem prvenstvu smo že poročali, saj
sta Nik Rovan in Tomaž Satobir os-
vojila tretje mesto med podmladkom.
Z dirko na progi v Škednju pri Slo-
venskih Konjicah pa se je konec sep-
tembra zaključilo tudi prvenstvo za
člane. Gorazd Oprešnik v razredu
do 80 ccm na zadnji dirki ni uspel
več prehiteti drugouvrščenega Sebas-
tjana Edra.saj ga je spremljala smola.
V prvi vožnji je vseskozi vodil, v zad-
njem krogu pa ga je njegov konkurent
Eder prehitel.V drugi je izgubil očala,
tako da v prahu ni dosti videl,saj nosi
leče in je dirko končal kot četrti.V
državnem prvenstvu je tako osvojil
tretje mesto. Zanj je to doslej najbo-
Ijši uspeh, saj je zbral 268 točk in to
kljub temu.da zaradi zloma ključnice
ni odpeljal vseh dirk. Prihodnje leto
bo verjetno presedlal na močnejši
125 kubični motor.
Fanovci so še bolj uspešno kot na
državnem prvenstvu, kjer so osvojili
tr i tretja mesta, nastopili tudi na
pokalu Total, ki je potekalo pod
pokroviteljstvom podjetja Kenex iz
Dobove, ki ima zastopstvo za maziva
Total v Sloveniji. Kljub temu, da niso
nastopili na vseh petih dirkah.jeTo-
mažu Salobirju, Niku Rovanu in Go-
razdu Oprešniku uspelo osvojiti dru-
go mesto v svoji kategoriji. Salobir je
med podmladkom s 60 kubičnimi
motorji zbral 149 točk, Rovan med
podmladkom drugega razreda 138
točk, Oprešnik Gorazd pa med člani
z 80 kubičnimi motorji 134 točk. V
tej kategoriji je bil njegov klubski
kolega Niko Hrstič 12., Gorazdov
mlajši brat Iztok pa je z dvema
dirkama osvojil l5.mesto.Tudi Denis
Dolinšek je med podmladkom do 80
ccm na pokalu Total nastopil le na
dveh dirkah in osvojil 8. mesto.

S tern pa letošnje sezone za Fanove
motokrosiste še ni konec. Pred njimi
je še ena dirka za pokal McDonald's
v Avstriji, kjer so se v mednarodni
konkurenci dobro izkazali.Sezono pa
bodo zaključili na progi pri Ar tu,
kamor bodo povabili tudi svoje
prijatelje in konkurente z motokros
stez, da skupaj proslavijo zanje zelo
uspešno sezono.

Pogovor o mladem harmonikarju Gregorju Gramcu iz Krškega

NAJMLAJŠI HARMONIKAR BO IMEL TUDI
NAJMLAJŠI ANSAMBEL
Najbrž ste tudi vi ze imeli priložnost
poslušati in videti malega muzikanta,
ki med igranjem komaj kaj vidi preko
svojega najljubšega instrumenta -
diatonične harmonike. Komaj šest-
letnemu Gregorju Gramcu postaja
diatonična harmonika iz dneva v dan
pomembnejša in vse bolj kroji živ-
Ijenje Gramčevih. 0 tern, kako se je
vse začelo, kaj počne in kakšne na-
črte imajo z malim muzikantom, sem
se pogovarjal z njegovim očetom
Vladom Gramcem.

Kdaj ste opazili Gregorjev talent
oz. nagnenje h glasbi?

Vlado Gramc: Ja, to se je začelo že
pri prvem letu starosti. Krešo Ome-
rzel mu je kupil za Mikiavža plastično
klavirsko harmoniko in Gregor se je
z njo igral. Moram reči, daje bil sko-
raj ves čas z njo. To smo jemali zgolj
kot otrokovo igro, zdaj pa lahko re-
čemo, da so bili to njegovi začetki.
Ko je bil star dve leti, me je prak-
tično izsili l, da sem mu kupil
rabljeno, preko 70 let staro Lubuso-
vo diatonično harmoniko in tisto je
potem »drgnil« vsak dan. A tudi tak-
rat še nismo opazili njegovega ta-
lenta, saj smo njegovo igranje jemali
zgolj kot igro. Prvi, ki ga je na nek
način odkril, je priznani glasbenik
Franci Mihelič, ki ga je opazil med
množico Ijudi in prišel z odra ter
rekel:» Tale bo pa muzikant!"

Kdaj je to bilo?

Vlado Gramc: To je bilo predlansko
leto, ko je bil Gregor star štiri leta.
No, na naše presenečenje je Gregor
kmalu po tistem zaigral prve prave
melodije in prva malo boljša je bila
prav njegova lastna, ki mu je prav
lepo uspela. Naredil jo je zjutraj, pre-
den je sei v vrtec in ji dal naslov »V
vrtec grem«. Prva prava narodna
melodija pa je bila »Tista bo moja«,
naslednja, ki je bila tudi boljša pa je
» Prav lepo je na deželi«, s katero je
tudi prvič nastopil pred občinstvom.

Koliko svojih melodij je do sedaj
naredil?

Vlado Gramc: Posnete ima štiri svoje
melodije. Vtej njegovi kratki glasbeni
karieri je sestavil okrog štiridest
kratkih melodij, ki pa niso shranjene,
saj ne obvladamo not, zato je nekaj
samo posnetih in mu jih za spomin
zavrtim in že ve, katera je, veliko pa
jih tudi pozabi.

Koliko nastopov je Gregor opravil
do sedaj?

Vlado Gramc: Do sedaj je nastopil
38-krat na različnih prireditvah po
Sloveniji in tudi že na tekmovanju za
Zlato harmoniko Ljubečne pri Celju
kot gost, saj je še premlad, da bi se
kosal z starejšimi. Za Zlato harmo-
niko je najmlajša kategorija do 14 let.
Na pravo tekmovanje bomo tako po-
čakali še nekaj časa.

Kateri nastop vam je bil do sedaj
najbolj pomemben?

Vlado Gramc: Prav gotovo je bil naj-
pomembnejši nastop na že omenje-
nem tekmovanju za Zlato harmoniko
Ljubečne lansko leto, potem nastopi
na TV Slovenija v oddaji Po domače,
na TV3, Vaš kanal in podobno. Zelo
radi sespominjamotudinastopaza
Ijubljansko županjo Viko Potočnik .

Koliko časa dnevno porabi Gregor
za igranje na harmoniko?

Vlado Gramc: Gregor nima poseb-
nega urnika za vaje, igra pa praktično
vsak dan sam od sebe, säj ga mora-
mo prav odganjati od harmonike.
Glede na njegovo mladosttudi zaradi
drže in rasti ni dobro, da bi pretiraval
z igranjem na harmoniko.

Ali lahko rečemo, da so vsi otroci,
ki igrajo ta instrument samouki in
imajo absolutni posluh?

Vlado Gramc: Ja, Gregor je zaenkrat
samouk, čeprav smo že razmišljali
o šoli, pa smo se premislili, ko je
začel ustvarjati lastne skladbe. Le-
tos smo ponovno razmišljali o tem,
a sem se posvetoval z nekaterimi
strokovnjaki, ki so me prepričali, naj
vendar še počakam, naj ga še ne
dam v šolo, kajti s tem, ko ga bomo
dali v šolo, bo izgubil tisto, kar nosi

v sebi. Tako bomo s tem še počakali,
saj je še mlad in naj še pokaže, kaj je
sposoben narediti sam.

Od kod Gregorju tako navdušenje
za glasbo?

Vlado Gramc: Izhajam iz pevske dru-
žine, saj sta tako oče kot mati imela
izreden posluh in sta to prenašala
na svoje otroke, imeli smo tudi
družinski kvartet, sam sem tudi ve-
liko pel v ansamblu ter z ženo. V dru-
žini smo od nekdaj veliko peli, tako
je Gregor to tudi prinesel s seboj na
ta svet. Pravijo, da otroci to čutijo
tudi, ko so še v trebuhu. Sam sem
samouk na klavirski harmoniki, dru-
gače pa v družini tudi nekaj kolen
nazaj ni znano, da bi imeli vrhuns-
kega glasbenika, še posebno ne na
diatonični harmoniki.

Za konec še nekaj o načrtih?

Vlado Gramc: Letos bi radi posneli
kaseto v samozaložbi, od katere ne
pričakujemo kaj posebnega, skladbe
bodo instrumentalne in prirejene sa-
mo za njega. V nadaljevanju pa bomo
poskušali sestaviti najmlajši ansam-
bel, saj Gregor že sedaj kaže željo
po tem in zelimo si seveda čim več
nastopov.

-Pripravil: Dušan Vodlan
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ZAVOD ZA ZDRAVSTVENO ZAVAROVANJE SLOVENIJE
Območna enota Krško, Bohoričeva 9, 8270 Krško

PROSTOVOLJNO ZDRAVSTVENO ZAVAROVANJE
V SLOVENIJI

V PRIČAKOVANJU VZAJEMNE ZDRAVSTVENE
ZAVAROVALNICE "VZAJEMNA" d.v.z.

Ob splošnih spremembah v
slovenski družbi in osamosvo-
jitvi Slovenije kot nove samo-
stojno države, ki si je zastavila
za cilj postati sodobna evrop-
ska država v vseh pogledih.so
bile neizogibne temeljite spre-
membe oz. postavitev sistema
zdravstvenega varstva na no-
ve temelje.

V Sloveniji je bila v začetku
marca 1992 sprejeta nova
zakonodaja za področje
zdravstvenega varstva in
zdravstvenega zavaro-
vanja.Ta zakonodaja, ki je
zacelaveljatisOI.01.1993,
je prinesla več novosti.

Najpomembnejše so bile: opu-
stitev dosedanje sistema "na-
cionalnega zdravstvenega var-
stva" in uvedba zdravstvenega
zavarovanja, uvedba prostovo-
Ijnega zdravstvenega zavarova-
nja poleg obveznega zdravst-
venega zavarovanja po zakonu,
postavitev Zavoda za zdravst-
veno zavarovanje Slovenije kot
javnega zavoda, ki izvaja obvez-
no in prostovoljno zdravstve-
no zavarovanje, uvedba zaseb-
ne zdravstvene dejavnosti,...
Zdravstveno zavarovanje ob-
sega dve podroqi: obvezni in
prostovoljni del.Osnovno na

čelo obveznega zdravstvenega
zavarovanja je,da lahko zahteve
do zdravstvenih storitev in dru-
gih pravic po zakonu uveljavlja
le oseba, ki je zdravstveno zava-
rovana .Vsi državljani Slovenije,
ki živijo in delajo v Sloveniji, so
se dolžni zdravstveno zavarovati.

Določenim kategorijam zavaro-
vanih oseb pa je obvezno zdrav-
stveno zavarovanje zagotovljeno
v celoti. Obvezno zdravstveno
zavarovanje v celoti krije zdrav-
stveno varstvo otrok in mladine,
dokler se redno šolajo, prav tako
storitve, ki so povezane z no-
sečnostjo in porodom. Prav tako
obvezno zdravstveno zavarova-
nje v celoti krije stroške zdrav-
Ijenja določenih hudih bolezni.

Namen uvedbe prostovoljnega
zdravstvenega zavarovanja pa je
bil omogočiti zavarovancem mo-
žnost, da si proti ustreznemu
plačilu omogočijo dostopnost,
boljši standard ter pogoje pri
uveljavljanju t ist ih po
treb po zdravstvenih storitvah
in socialni varnosti.ki jih obvez-
no zdravstveno zavarovanje ne
zagotavlja. Usmeritev v prosto-
voljno zdravstveno zavarovanje
je povezana predvsem s potre-
bo, da se zagotovi stabilnost in
celovitost zadovoljevanja inte-
resov zavarovancev.

Prostovoljno zdravstveno zava-
rovanje nadomešča nekdanjo
participacijo, to je določen zne-
sek, katerega smo plačevali ob
koriščenju zdravstvenih storitev.
Višina zneska pa je bila odvisna
od vrednosti nudenih zdravst-
venih storitev.

Prostovoljna zdravstvena zava-
rovanja so tesno povezana z ob-
veznim zavarovanjem. Obseg in
razvoj prostovoljnih zavarovanj
sta odvisna od tega, kakšen je
obseg kritja tveganj v obveznem
zdravstvenem zavarovanju.

Prostovoljno zdravstveno zava-
rovanje v Sloveniji zajema dve
podroqi:

zavarovanja za doplačila do
polne cene zdravstvenih storitev
(kratica PZZ) in d o d a t n a
zdravstvena zavarovanja za
storitve, ki jih ne zagotavlja
obvezno zdravstveno zavaro-
vanje (nadstandardna, zavaro-
vanja za tujino ,...)

Zavarovanje za doplačila zajema
tisti del cene zdravstvenih sto-
ritev, ki jih ne krije obvezno za-
varovanje. S tern zavarovanjem
se oseba zavaruje za plačilo raz-
like med vrednostjo storitev iz
obveznega zavarovanja in njiho-
vo polno vrednostjo. Za dopla-
čila smo se v preteklih 6 letih v

Sloveniji prostovoljno zavaro-
vali praktično vsi, ki bi sicer
morali doplačevati opravljene
zdravstvene storitve nepo-
sredno pri zdravniku. To
dokazuje, da smo to novost
tudi sprejeli.

Poleg prostovoljnega zdravst-
venega zavarovanja za doplačila,
imajo zavarovanci možnost za-
varovanja za ostale storitve, ki
niso zajete v obveznem zava-
rovanju. Gre za storitve, ki so
opravljene v višjem standardu,
gre torej za dodatna zavaro-
vanja.

V ponudbi dodatnih za-
varovanj lahko zavarovanci iz-
birajo možnost zavarovanja za
nadstandard.v katerem je za-
jeto tudi zavarovanje za bo-
Ijše zobnoprotetične nado-
mestke, aparate in mate-
Hale, zdravila z negativne
liste ter obisk v samoplač-
niških ambulantah in pri
specialistih brez napotnice
osebnega zdravnika. Zelo
aktualno pa je tudi zavarova-
nje z medicinsko asistenco
v tujini,ki zavarovancem nudi
zdravstveno varnost,pomoč in
pladlo zdravstvenih storitev, ko
jih v tujini nujno potrebujejo.

100% ZDRAVSTVENA STORITEV
obvezno zdr. zavarovanje doplačila - PZZ

dodatna zav. -
višji standard

VZAJEMNA D.V.Z.
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NOVOSTI NA PODROČJU PROSTOVOLJNEGA ZDRAVSTVE-
NEGA ZAVAROVANJA V SLOVENIJI -

NASTANEK VZAJEMNE DRUŽBE ZA PROSTOVOLJNA
ZDRAVSTVENA ZAVAROVANJA

"VZAJEMNA ZDRAVSTVENA ZAVAROVALMCA, D.V.Z." VZAJEMNA
S 01.04.1998 je začel veljati Za-
kon o spremembah in dopolnit-
vah Zakona o zdravstvenem var-
stvu in zdravstvenem zavarovanju,
ki je naložil ZZZS da izvajanje de-
javnosti prostovoljnih zdravstve-
nih zavarovanj organizira v okviru
vzajemne družbe. Prav tako
zakon določa, da morajo vse za-
varovalnice, ki izvajajo zavarova-
nja za doplačila do polne cene
zdravstvenih storitev, to organi-
zirati kot dolgoročna zavarovanja
in oblikovati zavarovalno tehnič-
ne rezervacije za starost.

Ob ustanovitvi družbe, bodo po
določilih zakona.vsi sedanji zava-
rovanci, ki imajo z ZZZS sklenje-
ne pogodbe o prostovoljnem
zdravstvenem zavarovanju, avto-
matično postali članiVzajem-
ne, razen tistih, ki se bodo pose-
bej izjasnili, da tega ne želijo. Za-
varovanci bodo imeli leto dni ča-
sa, da se odločijo.
Družba jih bo ob tern prehodu
posebej opozorila, ob tej prilož-
nosti jim bo tudi pojasnila orga-
nizacijo in načela svojega poslo-
vanja, ter ponudbo vseh prosto-
voljnih zavarovanj.

Sam prehod naVzajemno za za-
varovance ne pomeni v bistvu nič
novega, gre bolj za pravno for-
malno in organizacijsko
spremembo.po kateri bo prišlo
do še večje razmejitve nalog pri
izvajanju prostovoljnega in obvez-
nega zdravstvenega zavarovanja.
To ne bo vplivalo na varnost
oseb, ki so pri Zavodu zavaro-
vane in bodo prenešene v novo
družbo. Zavod jamči svojim za-
varovancem, da bodo še naprej
nemoteno uveljavljali pravice, ki
izhajajo iz njihovih zavarovanj tudi
po ustanovitvi družbe za vzajem-
no zavarovanje.

O vsch pomembnih aktivnostih
ob prehodu naVzajemno družbo
in ob vseh novostih na podroqu

izvajanja prostovoljnih zdravstvenih
zavarovanj bodo zavarovanci in ce-
lotna javnost sproti obveščena. Ob-
veščanje zavarovancev bo potekalo
različno in sicer preko javnih medi-
jev, preko podjetij v katerih so za-
posleni, preko izvajalcev zdravstve-
nih storitev in na drug primeren na-
čin.

V tern času pa je pomembno le to,
da spremembe za Zavodove zava-
rovance v ničemer ne bodo vpli-
vale na uresničevanje njihovih
pravic pri uveljavljanju zavarovanj.
To pomeni, da tudi v prihodnje ne
bodo imeli nobenih zapletov pri ko-
riščenju zdravstvenih storitev.

Vsi zavarovanci, ki imajo kakršnakoli
dodatna vprašanja lahko pokličejo
na ZZZS.kjer bodo dobili odgovore
na vsa vprašanja. Ob ustanovitvi bo
organizirana tudi posebna služba oz.
odprti telefon.ki bo nudila ustrezne
informacije in pojasnila vsem zava-
rovancem Zavoda.

Družba naj bi začela delovati
koncem letošnjega leta. Hkrati
se bodo začele spremembe v orga-
nizaciji službe ZZZS. Ob tern bo
ZZZS še naprej opravljal velik del
strokovnih, administrativnih in teh-
ničnih opravil za potrebe družbe,
ZZZS inVzajemna pa bosta sklenila
posebno pogodbo.

Poslovni prostori Vzajemne bodo
tudi v bodoče na vseh desetih Za-
vodovih območnih enotah in nji-
hovih izpostavah po vsej Sloveniji.

Nova družba.ki jo ustanavlja ZZZS,
bo temeljila na načelu vzajemno-
sti, kot ga upoštevajo in izvajajo
pravzaprav vse države Evropske
unije.To načelo pomeni, da si zava-
rovanci medsebojno pomagajo v
primeru bolezni ali poškodbe pri
kritju stroškov za zdravstvene sto-
ritve. Gre za medsebojno pomoč
zavarovancev pri kritju doplačil k ce-
ni zdravstvenih storitev, pri čemer
to zavarovanje ne zasleduje interesa
po dobičku.

Drugo načelo je načelo neprofit-
nosti.Tudi če pride do presežka pri-
hodkov nad izdatki, se ti vrnejo v
obliki raznih ugodnosti zavarovan-
cem in se ne delijo med delničarje,
kot je to običaj v delniških družbah.
Možnosti vračila so različne, pred-
vsem v obliki dodatnih bonitet ozi-
roma pravic.v oprostitvi plačila pre-
mije za določeno obdobje, v obliki
popustov za nekatera zavarovanja
oziroma v povečevanju sredstev re-
zervacij in podobno. Ključ za dode-
litev morebitnih bonitet je trajanje
članstva.Temeljna značilnost vzajem-
ne družbe je predvsem v skupnem
zadovoljevanju potreb in interesov
posameznika, člana družbe, vseka-
kor pa ne v pridobivanju dobička
za delničarje.

Pristop, ki temelji na vzajemnih od-
nosih na podroqu zdravstvenega za-
varovanja, je značilen za večino
evropskih držav.

Vzajemna zavarovalnica bo last čla-
nov družbe, ki preko skupščine od-
ločilno vplivajo na njeno poslovanje.
Zavarovanci se tako pojavljajo v
dveh vlogah: na eni strani kot zava-
rovanci, ki uveljavljajo pravice iz skle-
njenih zavarovanj, na drugi strani pa
kot aktivni člani družbe, ki preko
skupščine odločajo o bistvenih vpra-
šanjih v zvezi z delovanjem družbe.
Bistvena novost in korist za člane
zavarovance pa je, zagotovitev
dolgoročne zdravstvene in so-
cialne varnosti tudi v zrelem živ-
Ijenjskem obdobju, ko stroški za
zdravstvene storitve pogosto pre-
segajo njihove flnančne zmožnosti.

Zavarovanja za doplačila se bodo
preoblikovala v dolgoročna zava-
rovanja. To je zagotovilo za dolgo-
ročno zdravstveno varnost, ki naj
bi bila praviloma tudi doživljenjska.
Ob tern bodo uvedene tudi zava-
rovalnotehnične rezervacije za
starost: to so posebna sredstva, ki
jih bodo mlajši zavarovanci vplače-
vali in varčevali za svoja starejša leta,

ko so stroški zdravljenja v pov-
prequ trikrat višji kot v mladosti;
člani bodo imeli ta znesek ie vk-
Ijučen v premijo.

Ta sredstva so poroštvo, da bo
Vzajemna družba zagotavljala zd-
ravstveno varnost svojim zavaro-
vancem praktično celo življenje.

Hkrati bo družba v obliki poseb-
nega medgeneracijskega od-
nosa med mlajšimi in starej-
šimi člani omogočila starejšim
nižje premije od dejansko izra-
čunanih, razliko pa naj bi prevzeli
mlajši člani.

Vzajemna bo prevzela vsa zava-
rovanja za doplačila k ceni
zdravstvenih storitev, ki so že se-
daj najbolj razširjena.To osnovno
ponudbo pa bo nadgradila in obo-
gatila z določenimi ugodnostmi in
načeli.ki jih pozna zavarovalništvo.
Vzajemna bo prevzela in razvila
tudi določene ponudbe za do-
datna zavarovanja za standard
in storitve, ki jih obvezno zdrav-
stveno zavarovanje ne krije. Gre
za primer zavarovanja, ki bodo za-
gotovila boljše pogoje bivanja.do-
datno nego in postrežbo v bol-
nišnicah in zdraviliščih, izbiro
zdravnikov, ki niso zavarovančevi
osebni zdravniki, zdravljenje v tu-
jini in druge ugodnosti.

Skratka.zavarovancem.ki so sedaj
prostovoljno zdravstveno zavaro-
vani pri ZZZS se ni bati, da bi se
njihov položaj kakorkoli spreme-
nil ali celo poslabšal.nasprotno, v
noviVzajemni družbi.bodo prido-
bili vrsto novih koristi.ki so za sta-
bilno in dolgoročno zdravstveno
varnost še kako dobrodošle.

ZAVOD ZA
ZDRAVSTVENO
ZAVAROVANJE
SLOVENIJE - OBMOČNA
ENOTA KRŠKO
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Prejeli smo

I me kraja Sveti Križ se vrača
Takšna je volja večine krajanov izražena na poizvedovalnem refe-
rendumu - anketi. Zbranih je tudi 58.9 % podpisov absolutne večine
prebivalcev Podbočja. Cakamo še na potrditev v občinskem svetu
občine Krško.
Sveti Križ, naselje ob Krki, ima dolgoletno in zanimivo zgodovino. Ustanovna
listina o imenovanju kraja Sancta Crux je bila podpisana v maju leta 1249. To
je tudi prvi uradni zapis, ki govori o zgodovini kraja. Ljudje na tem območju so
se skozi celotno zgodovino srečevali s številnimi težavami, vendar pa so kljub
temu uspeli ime Sancta Crux pripeljati do slovenskega imena Sveti Kni. Ime
Sveti Križ ni bilo moteče za nikogar vse do leta 1952. Tega leta je manjša
skupina zagovornikov komunističnega režima sklenila, da je potrebno vse, kar
je sveto.umakniti.Tako so nam odvzeli tudi ime kraja Sveti Krii, katerega so si
generacije naših prednikov s težavo priborile. Narnesto imena Sveti Kni so
nam brez vsakega vprašanja vsilili ime Podboqe. S tem imenom nismo nikoli
söglasali, vendar pa zaradi strogega režima v preteklem obdobju, pritožbe
niso bile možne.

S postopkom vrnitve imena smo pričeli v decembru leta 1990. KS Podboqe je
v tem letu izvedla poizvedovalni referendum - anketo za völilno enoto Podboqe.
Rezultati referenduma oziroma ankete so pokazali, da se je kar 74% volilnih
upravičencev izreklo za vrnitev imena Sveti Križ. Kljub legalno in jasno izraženi
volji krajanov, KS Podboqe ni nadaljevala s postopkom vrnitve imena Sveti
Križ. Postopek vrnitve imena vodi sedaj Iniciativni odbor, kot neposredno
obliko odločanja občanov. Glede na to, da ime Sveti Križ v Sloveniji že obstaja,
je Iniciativni odbor predlagal.da se imenu Sveti Kni doda »ob Krki«.Za uporabo
takšnega imena si je Iniciativni odbor pridobil tudi mnenjeVladne službe RS,
Urada za standardizacijo zemljepisnih imen, kateri s predlaganim imenom
soglaša.

V času od 15.07.1999 do 15.08.1999 je Iniciativni odbor zbiral podpise krajanov,
kateri soglašajo z vrnitvijo imena, in zbral 59% podpisov vseh volilnih
upravičencev. Volja krajanov je torej dvakrat legalno in jasno izražena, tako da
bo tudi občinski svet občine Krško, kot najvišji organ odločanja v občini lahko
potrdil voljo večine.

Iniciativni odbor
za Sveti Krii ob Krki

Vsciko fjpvr; in Iretjo sonoto v mpspf.u

SEJEM
fin nipc/lromu na Dreqan. vViLlĵ ni I

VOLITVE PRI SOSEDIH
OD BLIZU

V nedeljo, 3. oktobra, so bile v sosednji
Avstriji državne volitve, ki so tudi pri
nas izzvale veliko zanimanja javnosti. Du-
šan Vodlan, tajnik območne organizacije
Združene liste socialnih demokratov in
koordinator stranke za Posavje, po no-
vem pa tudi član razširjenega predsed-
stva ZLSD Slovenije.se je v času tik pred
volitvami udeležil seminarja o za-
ključnem delu predvolilne k'ampanje
stranke avstrijskih socialn'h demokratov
(SPÖ). Nanj so povabili predstavnike
Mm. sestrskih strank iz Finske, Norveš-
ke, Slovaške, Poljske, Hrvaške, Ma-
kedonije.Srbije in Slovenije.Dušana smo
po vrnitvi povprašali o vtisih z Duna|a

»Udeleženci seminarja smo opazovali,
kako potekajo priprave na volitve v
strankinem glavnem štabu za vodenje

kampanje,
ki je bil so-
dobno op-
remljen s
preko 70
računalniki,
številnimi
telefoni in
televizijski-
mi zasloni.
Kot so
nam pove-
dali, zad-
njih šest Dušan Vodlan
tednov pred volitvami delajo še po-
sebno načrtno in intenzivno, urnik
najbolj vidnih predstavnikov stranke pa
je izdeian takorekoč do sekunde. V
četrtek pred volitvami smo si lahko v
živo ogledali zadnje televizijsko

soočenje predstavnikov parlamentarnih
strank, pri čemer velja omeniti, da je
bilo v razpravi zelo veliko časa
namenjenega Sloveniji, predvsem pa
problematic jedrske elektrarne Krško.
V petek smo si lahko ogledali strankine
stojnice in aktiviste, ki so se na ulicah
trudili s pomočjo različnega propaga-
ndnega materiala in sredstev pritegniti
še zadnje potencialne volilce.Zvečer je
sledil zaključni nastop strankinega
kandidata in predsednikaViktorja Klime
pred državno opero, kjer so v
kulturnem programu pred njegovim
govorom nastopili dunajski big band in
drugi vrhunski glasbeni izvajalci.«

Kot pravi Dušan Vodlan, je v teh dneh
spoznal veliko novih.zanimivih prijemov,
ki jih bo skušal s sodelavci uporabiti tudi
pri nas, videl pa je tudi take, o katerih
je sam sicer že razmišljal, a jih doslej iz
tega ali onega razloga ni mogel realizi-
rati. Seveda je marsikaj povezano z de-

narjem, ki ga avstrijski kolegi porabijo v
višinah, o kakršnih lahko pri nas samo
sanjamo. .

PoVodlanovem mnenju so volilne kam-
panje pri nas razmeroma staromodne,
saj npr. prekomernega plakatiranja na
Dunaju sploh (več) ne poznajo. »Dunaj
niti dva dni pred najpomembnejšimi vo-
litvami ni bil tako oblepljen, kot se je to
dogajalo pri nas pred lokanimi vo-
litvami,« pravi Vodlan. »Na ulicah ni bilo
posebnega občutka, da so volitve, res
smo lahko tu in tam videli porisane ob-
raze kandidatov na plakatih, a mesto je
delovalo prav miroljubno, saj tudi po
lokalih ni bilo videti nobenih slik, plaka-
tov, niti ni bilo na javnih mestih slišati
tako zelo vročih debat o kandidatih, kot
je to pri nas že običaj.«
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RAZGLASILI
NAJBOLJŠE
POLICISTE

Na podlagi strokovnih krite-
rijev in glasovanja javnosti,
so na PU Krško v torek,
19.10.99, razglasili najboljše
policiste za leto 1998/99. Za
klasično operativno delo so si
ta naziv prislužili Sonja Mo-
lan (Urad krirninalistične slu-
žbe PU Krško), Jožef Bežan
(Postaja MP Dobova) in Safet
Halkič (PP Brežice), za pre-
ventivno delo pa Anton Zbul
(PP Brežice), Ivan Kosta-
njšek in Andrej Burja (oba sta jim podelila načelnik inšpek-
PP Krško). Praktične nagrade torata policije Zlatko Pirš in direk-

tor PU Krško Miha Molan.
(B.M.)

VODJE POLICIJSKIH OKOLIŠEV V POSAVJU (2)

POLICIJSKA POSTAJA BREZICE
Cesta svobode 13,8250 Brežice, Telefon: (0608) 61 -122

ANTON ZBÜL

OBMOČJE

Krajevne skupnosti Cerklje ob Krki,
Krška vas, Čatež ob Savi, Skopice,
Mrzlava vas, Velike Malence.Jesenice
na Dolenjskem in Velika Dolina.

Leta 1973 je pričel s šolanjem na
Srednji šoli za miličnike v Ljubljani
ter po končani šoli leta 1975 kot
miličnik pričel z delom na takratni
Postaji milice Brežice. Leta 1977 je
pričel z delom pomočnika vodij
varnostnih okolišev, leta 1983 pa je
pričel samostojno opravljati naloge
kot vodja varnostnega okoliša za
obmoqe od Cerkelj doVelikih Ma-
lenc.V letu 1996 je pričel z delom
kot vodja policijskega okoliša, ki
zajema celotno"kranjsko" obmoqe
oz. desni breg reke Save. Prejel je
bronasti in srebrni znak"Zasluge za
varnost" in medaljo dela, v letu 1999
pa tudi znak"Hrabro dejanje" zaradi
prijetja oboroženega roparja.

JOŽE SAVNIK
OBMOČJE

Krajevne skupnosti Brežice.Trnje -
Zakot - Bukošek in Šentlenart
(obmoqe obsega mestno središče
Brežic z okolico).

Leta 1981 se je vpisal na Kadetsko
šolo za miličnike vTacnu, leta 1985,
po zaključku šolanja, pa je pričel z
delom na Postaji milice Breiice kot
pripravnik in kasneje miličnik. Od
leta 1992 je opravljal delo po-
močnika vodje varnostnega okoliša
- do leta 1994. Od leta 1994 do
leta 1996 je samostojno opravljal
naloge vodje varnostnega okoliša,
z reorganizacijo policije pa od leta
1996 dalje kot vodja policijskega
okoliša.

IGNAC BIZJAK
OBMOČJE

Krajevne skupnosti Artiče, Sromlje,
Globoko in Pišece, Križe - Peace.

Do leta 1992 je bil rezervni policist,
leta 1992 pa je nastopil delo na
Policijski postaji Brežice, najprej kot
pripravnik, nato pa kot policist. Od
leta 1993 dalje je opravljal delo
pomočnika vodje varnostnega oko-
liša na več varnostnih okoliših.

Leta 1994 je postal vodja varno-
snega okoliša, leta 1996 pa je prevzel
delo vodje policijskega okoliša na
obmoqu.na katerem dela še danes.

REKORDNI "ULOV"
Na mejnem prehodu Obrežje so
policisti 10.10. pri pregledu
osebnega avtomobila.s katerim je
v Slovenijo vstopal 30-letni
LjubljancanAX.odkrili I I zavojč-
kov oz. 5,4 kg heroina. Gre za
največjo količino zaseženega ma-
mila v Sloveniji v letošnjem letu.
A.K je bil priveden k preiskoval-
nemu sodniku, ki je zanj odredil
pripor.

MARJAN PIRC

OBMOČJE

Obmoqe ob državni meji z Repu-
bliko Hrvaško od reke Save do Bi-
zeljskega in vsa naselja na tern ob-
moqu.

Leta 1988 se je zaposlil na Postaji
milice Brežice kot miličnik priprav-
nik. Po zaključku pripravništva je do
leta 1994 delal kot policist, nato je
opravljal dela in naloge pomočnika
vodje varnostnega okoliša. V letu
1995 je začel samostojno opravljati
delo vodje varnostnega okoliša - od
leta 1996 kot vodja policijskega
okoliša - ki obsega območje ob
državni meji.
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(E5r) ELEKTRO SERV1S

električne meritve Marjan

PANGERCIC
- elektro servis:

stroji Na Resi 2
naprave 8270 KRŠKO

- elektro medicinska
oprema tel./fax:

0608/20-243
gsm:041 712 961

mali oglasi
U N I V E R Z A L N O ŽIVLJENJE: Prakristjani se zbiramo
vsako nedeijo ob 9.30 uri v rekreacijskem centru Regeča
vas pri Novem mestu.Vstop prost. Dobrodošli!

Zelite varno in prijetno varstvo za vašega malčka?
V hiši z zelenico? Pokličite po telefonu: 0608/ 20-766

Prodam otroško diatonično harmoniko ŽELEZNIK CFB,
primerno za učenje. Cena: 140.000 SIT, telefon: 0608 21 -437

Prodam diatonično harmoniko MUNDA CIS FIS HA.
Cena: 240.000,00 SIT, telefon: 0608 21 - 437

mali oglasi
Prodajate, kupujete, oddajate?

Vaš mali oglas v Posavskem obzorniku bo lahko odslej prebralo
preko 30.000 bralcev. Če bi jim želeli sporočiti svojo ponudbo, lahko
naročite objavo za tekoči mesec do vsakega 15. v mesecu na naslov
uredništva. Cena za mali oglas, ki lahko vsebuje do 20 besed, znaša

1.000 tolarjev

( z D W p a 1.190 tolarjev).

Agenci ja Lukec d .o .o .
Bohoričeva 19, Krško

Vam nudi ugoden najem
kombi vozila CITROEN
JUMPER 1.9 TD, let. 1998. Ju-
mper je udobno kombi vozilo,
ki sprejme 8 osem in šoferja.
Opremljen je z ABS sistemom
zaviranja, servo volanom, do-
datnim ventilatorjem pod
zadnjo klopjo in sodobnim ra
diom, ki ima možnost pred
vajanja s šestimi CD-eji.
Informacije Tel. in faks:
0608-22-269, 22-694, GSM:
041 663-058

IZ BREŽIŠKE PORODNIŠNICE

V septembru - 35 rojstev (18 deklic, 17 dečkov)
Deklice so rodile: Domitrovič Brigita - Veniše, Brinovar Karmen - Senovo,
Sagernik Nataša - Zgornji Obrež, Mlakar Marija - Jarqi Vrh, Kovačič Stefka -

Sp. Stari Grad.Amiti Gjilsime - Brežice, Bedrač Darja - Ravne, Purkat
Marjanca - Dolenja vas pri Artičah.Jezernik Darja - Sevnica, Jurič Natalija -

Brežice, Baškovič Helena - Krško, Čosič Dijana - Brežice, Hosta Tanja -
Podbočje, Levstik Bojana - Podsreda, Zlender Petra - Bistrica ob Sotli.

Novšak Jožefa Terezija - Sevnica, Coter Petra - Krško in Polovič Romy Laura
- Brežice.

Dečke so rodile: Povhe Slavica - Sevnica, Papič Ivanka - Bizeljsko, Preskar
Nuška - Koprivnica, Kozole Miroslava - Reštanj.Turk Romana - Zdole, Burja

Olga - Kalce Naklo, Omerzel Mojca - Zdole, Zorko Kristina - Brežice,
Horvatjožica - Kunšperk, Sejarič Alvira - Krško, Simič Vesna - Krško, Luif

Anica - Krška vas, Mak Vida - Senovo, Zofič Petra - Brežice, Kozole Marjanca
- Šedem.Ajster Anuška - Cerklje ob Krki in Zanut Darja - Brežice.

SIMUiW 53, 927% LŠSKOVtC P9I «ftftflM • SlOVtMJA

Boitjan Dirnbek i.p.

9 ++386<0) 41/661-634 flök ++386<0) «08/ 71-513

- Mizarske storitve
- Prodaja in montaža uvoženega pohištva
- Europcar - rent a car
- Trgovina na debelo v tranzitu

Knjižnica Brežice obvešča
svoje uporabnike, da bo v
mesecu oktobru pričela z
vodeno predstavitvijo knjiinice
in njenih storitev (seznanitev z
delom knjižnice, postavitvijo
gradiva.informacijsko ponudbo
idr.). Organizirani strokovni
ogledi knjižnice bodo vsako
prvo sredo v mesecu ob 17. uri.
Vabljeni!

foto§
POSAVSKI OBZORNIK - izdaja Kulturno
društvo Obzorje - Krško.

Telefon in fax: 0608/20-320.
Glavni in odgovorni urednik: Silvester Mavsar.
Prelom: Olan design, KrŠko. Tisk in vezava: Crafika Bucik
Naslov: Posavski obzornik, p.p. 288, 8270 KrŠko.
Uredništvo: Valvasorjevo nabrežje 5, KrŠko.
Elektronska poita: posavski.obzornik<a)stol.net
Cena časopisa: 1 tolar. Če želite prejemati časopis izven občine Krško,
nam to sporočite na naslov uredništva. Plačali boste stroške pošiljanja.

ŽR: 51600 -678 -72359.

Posavski obzornik sodi na podlagi Zakona o DDV med proizvode, 7a katere
se ohračunava DDV po stopnji 8 %..
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Bohoričeva10,8270 KRŠKO
tel.: 0608/232 110, 0608/232 117

Prodaja novih in rabljenih vozil - Servis vozil
Kleparska in ličarska delavnica - Tehnični pregledi vozil
Vsi modeli avtomobilov Škoda pod ugodnimi pogoji

PRODAJNISALONI

v Krškem, Bohoričeva 10, Tel.: 0608/232 117
v Brežicah, Tovarniška 10, Tel.: 0608/62 109, 63 242
v Sevnici, Kvedrova 25, Tel.: 0608/41 789

LJCIDSKA ÜNIVERZA KRŠKO

8270 KRSKO, Dalmatmova ulica 8,
tel.: 0608 22 677, 22 8 I I. fax: 0608 22 482

Ali bi radi dobo po upokojitvi čimbolj aktivno preživeli
in storili nekaj zase?

Za Vas smo pripravili izobraževalne programe,
kismojihpoimenovali

Izbirate lahko med naslednjimi krožki:
angleški jezik,
nemškijezik,
italijanskijezik,
računalništvo,
likovno ustvarjanje,
literarni krožek.

Vsak krožek bo deloval, če bo imel vsaj 15 udeležencev.
Predviden začetek programov:
v začetku novembra 99
Informacije in prijave: Ljudska univma Krško,
I > a . i ü ; . i ; i i . , , . . t . . - . . ; - . ; . . i - , t » , t . e l . 0 6 0 8 / 2 2 - 8 1 1

KAMNOSEŠTVO (J^JAKŠA

AVGUSTIN
Wolfova 19, 8273 Leskovec
tel./fax: 0608/22-669, 0608/21-506

z x_
NISSAN

DAN ODPRTIH VRAT
od 22. do 24.10.1999

Testne vožnje z vsemi modeli Nissan
^



POSLOVNI •
CENTER

I NAJVEČJA TRGOVINA
V POSAVJU. NOVEMBRA 99

TA-BU Leasing, Inženiring, Trgovina d.o.o., Ljubljana
PE Krško, Cesta krških žrtev 141, tel.: 0608/232-620, fax: 0608/232-621

OBIŠČITE NAS V KRŠKEM v neposredni blizini »TA-BU ja«

Salon pohištva MERVIN
Mostec 6,8257 Dobova
telefon: +386(0)608 66 680
faks:+386(0)608 67 950

BOGATA PONUDBA kuhinje, spalnice; dnevne sobe,
oblazinjeno pohistvo (fotelji), mize, stoli...

POSEBNA UGODNOST:
Plačflo s čeki do 12 obrokov

Delovm cas:
od ponedeljka do petka:
od 8.00 do 19.30
v soboto: od 8.00 do 12.30

Salon v Krškem
CKŽ137,8270 Krško
telefon: +386(0)608 232-200
faks:+386(0)608 232-202

MERVIN
SALON POHIŠTVA


